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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 8/2008 
Caràcter: ordinària 
Data: 25 de juliol de 2008 
Horari: de 11:45 a les 15:25 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Montserrat Bertran Renaches,  

 
 
 
Regidora 

 
 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió del darrer Ple ordinari fet el dia 27 de juny 
de 2008. 

 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE ORDINARI 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 3526 fins al núm. 4138 ambdós inclosos. 

 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC D'UN DECRET D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de data 15-7-2008 relatiu a la 
delegació de funcions d'Alcaldia, per absència durant el mes d'agost,  en els tinents 
d'alcalde que es relacionen i en les dates que també es concreten. 

 
 
 
4.- APROVACIÓ DE L'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA A L'ASSOCIACIÓ 
CATALANA DE MUNICIPIS I COMARQUES 
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.-  Adherir-se a l'Associació Catalana de Municipis i Comarques, acceptant-ne els Estatuts i 
els drets i obligacions que se'n deriven, així com la quota corresponent; al mateix temps, 
facultar el senyor  alcalde - president a representar-nos a les assemblees i ocupar-hi els 
càrrecs que ens hi puguin correspondre. 
  
 
2n.- Que per part de la Intervenció municipals s'efectuï la tramitació escaient per proveir de 
la dotació pressupostària necessària per fer front a les obligacions econòmiques  dimanents 
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del punt anterior.  
 
3r. - Que per part de la Secretaria General s'expedeixi el certificat d'aquest acord i el trameti 
a l'Associació Catalana de Municipis i Comarques. 

 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PROTOCOL D'INTENCIONS ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I 
EL CLUB ATLÈTIC SEGRE PER A L'ADEQUACIÓ DEL TERRENY DE JOC DE FUTBOL 
11 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el text del Protocol d'intencions entre l'Ajuntament de Lleida i el Club Atlètic 
Segre, per a l'adequació del terreny de joc de Futbol 11, tal i com consta en el document 
incorporat a l'expedient. 
 
2n.- Autoritzar expressament l'Il·lm. Sr. alcalde per la signatura del Protocol esmentat i per la 
realització dels actes necessaris per l'execució dels acords que hi conté. 

 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L'AJUNTAMENT, 
TURISME DE LLEIDA I L'EMPRESA ACESA, PER A LA COL·LABORACIÓ EN LA 
RESTAURACIÓ DEL CONJUNT MONUMENTAL DE GARDENY 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el text del conveni de col·laboració, signat el dia 21 de juliol de 2008, entre 
l'Ajuntament de Lleida (mitjançant Turisme de Lleida) i l'empresa Autopistas, Concesionaria 
Española SA (unipersonal), per a la col·laboració en la restauració del conjunt monumental 
de Gardeny. 
 
 
7.- APROVACIÓ INICIAL DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL TURÓ DE LA SEU 
VELLA DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Promoció Cultural i Festes, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT els estatuts del CONSORCI DEL TURÓ DE LA SEU VELLA 
DE LLEIDA. 
 
2n. EXPOSAR AL PÚBLIC els Estatuts, durant un termini de trenta dies, mitjançant la 
inserció d'anuncis en el Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la Generalitat i tauler 
d'anuncis de la Corporació, als efectes que es puguin presentar les al·legacions i 
suggeriments que es considerin escaients. Transcorregut aquest termini sense que s'hagin 
presentat al·legacions o suggeriments, es consideraran aprovats definitivament els estatuts 
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del Consorci del Turò de la Seu Vella de Lleida i es procedirà a efectuar les publicacions 
definitives legalment previstes. 
 
3r. FACULTAR plenament a l'Il·lm. Sr. alcalde de Lleida per a la signatura dels documents i 
per a l'adopció de resolucions necessàries per a la plena efectivitat del present acord. 

 
 
 
8.- APROVACIÓ BASES REGULADORES CONVOCATÒRIA PER A COBRIR EL LLOC 
DE TREBALL DE CAP DE SECRETARIA EXECUTIVA ADSCRITA A LA GERÈNCIA 
D'URBANISME I TERRITORI, MITJANÇANT EL SISTEMA DE LLIURE DESIGNACIÓ 
  
Vista la proposta del cap de Sevei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de cap 
Secretaria Executiva adscrita a la Gerència d'Urbanisme i Territori, mitjançant el sistema de 
lliure designació. 

 
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER YOLANDA JIMÉNEZ SESÉ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Yolanda Jiménez Sesé (9535), periodista, per exercir un segon 
lloc de treball com a professora associada a temps parcial, a la Facultat de Lletres de la 
Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 3 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER ALBA PIRLA SANTAMARIA 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Alba Pirla Santamaria (9597), assistent social, per exercir un 
segon lloc de treball com a professora associada a temps parcial (T1-3h) a la Universitat de 
Lleida, amb una jornada laboral de 3 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  
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11.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER REBECA VICENTE CARDONA 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària Rebeca Vicente Cardona (9356), auxiliar administrativa, adscrita a 
la Gerència de Recursos Humans i Via Pública, per exercir un segon lloc de treball o activitat 
d'hostaleria, a l'empresa BIO-ÀPAT, SCP, amb una dedicació de 12,30 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Servei de Recursos Humans.  

 
 
 
12.- SOL·LICITUD D'AJUT PER A LA MILLORA DEL TRANSPORT URBÀ A MUNICIPIS 
NO INCLOSOS DINS L'ÀMBIT DE L'AUTORITAT DEL TRANSPORT METROPOLITÀ 
  
Vista la proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat s'acorda:
 
Sol·licitar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya, la concessió d'ajuts pels projectes del servei de transport urbà al municipi de 
Lleida, per un import total de  557.168,45  euros, i manifestar el compromís, en el cas de 
resultar l'Ajuntament de Lleida beneficiari, de dur a terme les actuacions objecte de l'ajut, 
d'acord amb el que preveu en l'ORDRE PTO/331/2008, de 20 de juny, de l'atorgament 
d'ajuts per a la millora del transport urbà a municipis no inclosos dins l'àmbit de l'Autoritat del 
Transport Metropolità.  

 
 
 
13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DEL  L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUI" 2008 (I) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l'informe de l'interventor, per unanimitat, s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal de 
Treball "Salvador Seguí" 2008 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 
ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 
 
CAPITOL               TOTAL CAPITOL 
2. . . . . . . . . . . . . . .  98.152,83 
6. . . . . . . . . . . . . . .  21.953,66 
T O T A L. . . . .  . ..120.106,49 
 
-Disminucions- 
 
CAPITOL              TOTAL CAPITOL 
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2. . . . . . . . . . . . . . .   60.000,00 
 
 
T O T A L. . . . .  . . . .60.106,49 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
-Augments- 
 
CAPITOL              TOTAL CAPITOL 
 8 .  . . . . . . . . . . . .   60.106,49  
 
R E S U M 
 
Augment en despeses. . 120.106,49 
Disminució despeses. .     60.000,00  60.106,49 
Augment d'ingressos (aplicació 
 romanent de tresoreria). . . . .             60.106,49 
                                                          ANIVELLAT 
 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r.  De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Muncipal de Treball "Salvador Seguí" 2008 (I), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Local. 

 
 
 
14.- APROVACIÓ D'ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGIR A PARTIR DE L'ANY 
2009 
  
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d'Ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació 
Territorial, es procedeix a votar les esmenes presentades pels grups municipals de CiU, PP, 
ERC i ICV-EUiA. El resum detallat de les votacions a les esmenes es farà constar en la part 
d'intervencions de l'acta, juntament amb les explicacions oportunes. 
 
Vist l'expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa, amb 18 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA, 3 vots 
en contra del PP i 5 abstencions de CiU, s'acorda:  
 
1r.  Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions 
que es detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
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OF núm. 0.2 Classificació de carrers 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l'increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d'auto-taxis 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències per a activitats de publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental  
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, domiciliaris i 
assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per comerç i mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per serveis de menjador a les escoles bressol municipals 
OF núm. 2.17 Taxa per activitat de l'àmbit de benestar i cohesió social 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d'empreses explotadores de 
subministraments que afectin  la generalitat o a una part important de veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d'equipaments municipals 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l'empresa Aigües de Lleida-Seragua SA i 
FCC SA UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
2n.  Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aquest acord s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 
dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i 
presentar les reclamacions oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més difusió de la 
província. 
 
3r.  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà 
d'entendre com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no 
impugnades, de conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
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4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
15.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL 
"SALVADOR SEGUÍ" QUE PASSA A DENOMINAR-SE INSTITUT MUNICIPAL 
D'OCUPACIÓ "SALVADOR SEGUÍ" 
  
Vista la proposta del president  de l'Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment el canvi de denominació de l'Organisme Autònom Local de 
l'Ajuntament de Lleida Institut Municipal de Treball Salvador Seguí que passarà a 
denominar-se Institut Municipal d'Ocupació Salvador Seguí. 
 
2n. Aprovar inicialment la proposta de modificació dels Estatuts de l'Organisme Autònom, 
fins ara Institut Municipal de Treball Salvador Seguí, que passa a denominar-se Institut 
Municipal d'Ocupació Salvador Seguí, formulada pel Consell Rector de l'organisme autònom 
en sessió de data 19 de juny de 2008. 
 
3r. Ordenar la seva exposició pública, mitjançant anuncis en el BOP de Lleida, DOGC i 
tauler d'edictes municipal, pel termini de 30 dies, als efectes de l'examen de la proposta i la 
formulació de les al·legacions o suggeriments que es considerin escaients. En cas de no 
presentar-se'n cap, l'acord esdevindrà definitiu a tots els efectes, procedint-se a la publicació 
integra dels nous estatuts en el BOP  de Lleida i a  inserir una referència d'aquesta 
publicació en el DOGC de conformitat en el previst en l'article 201.1.D del vigent ROAS. 
 
4t. Autoritzar expressament l'Alcaldia per a la realització de tots els actes necessaris per 
l'execució del present acord, especialment per a la realització de tots els actes de 
formalització del canvi de denominació de l'Organisme Autònom i acords complementaris 
que s'escaiguin.  

 
 
 
16.- APROVACIÓ BASES PER A LA NEGOCIACIÓ PER A L'ADJUDICACIÓ D'UNA 
CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA SOBRE EL DOMINI PÚBLIC D'UNS TERRENYS AL 
TURÓ DE GARDENY PER A LA CONSTRUCCIÓ D'UN EDIFICI (DENOMINAT INNOVA) 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 15 vots a favor del PSC i 11 abstencions dels grups de CiU, PP, 
ERC i ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1r. DECLARAR deserta la licitació per a la concessió administrativa sobre el domini públic 
d'uns terrenys al turó de Gardeny per a la construcció d'un edifici (denominat Innova) en el 
Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida. 
 
2n. INICIAR un procediment negociat, a l'empara de l'article 154.c de la LCSP, per a 
l'adjudicació de la concessió administrativa. 
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3r. APROVAR les Bases per a la negociació en el procediment negociat per a l'adjudicació 
d'un concessió administrativa sobre el de domini públic d'uns terrenys a Turó de Gardeny 
per a la construcció d'un edifici (denominat Innova) en el Parc Científic i Tecnològic 
Agroalimentari de Lleida. 
 
4t. DE CONFORMITAT AMB LES BASES PRECEDENTS, NOMENAR el Comitè de 
Negociació composat pel senyor Josep Farrero i Jordana, la senyora Assumpció Massana 
Estiarte i el Senyor Joan Blanc i Ripoll. Aquest comitè actuarà sota la dependència de la 
Mesa de contractació.  
 
5è. DELEGAR de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia (indistintament) 
tots els actes de desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, 
resolució de les incidències en la negociació i la formalització del contracte i altres. 

 
 
 
17.- FUNDACIÓ "CENTRO DE INNOVACIÓN DEL SECTOR DE LA MAQUINARIA 
AGRÍCOLA Y DE LOS EQUIPOS INDUSTRIALES. MAQCENTRE" 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el decret d'Alcaldia de data 21 de juliol de 2008 referent a la constitució del 
"CENTRO DE INNOVACIÓN DEL SECTOR DE LA MAQUINARIA AGRÍCOLA Y DE LOS 
EQUIPOS INDUSTRIALES. MAQCENTRE, FUNDACIÓN PRIVADA", i en conseqüència:
 
1. Aprovar que l'ajuntament de Lleida formi part com a membre de la Fundació "CENTRO 
DE INNOVACIÓN DEL SECTOR DE LA MAQUINARIA AGRÍCOLA Y DE LOS EQUIPOS 
INDUSTRIALES. MAQCENTRE, FUNDACIÓN PRIVADA" 
 
2. Aprovar els Estatuts de la Fundació  "CENTRO DE INNOVACIÓN DEL SECTOR DE LA 
MAQUINARIA AGRÍCOLA Y DE LOS EQUIPOS INDUSTRIALES. MAQCENTRE, 
FUNDACIÓN PRIVADA" 
 
3. Aprovar l'aportació de l'ajuntament de Lleida a la Fundació per un import de 3.000,00 
euros, per al desenvolupament de les finalitats de la mateixa. 
 
4. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
5. Autoritzar expressament l'Alcaldia per a la realització de tots els actes necessaris per 
l'execució del present acord. 
 
18.- EXPEDIENT DE COMPTE GENERAL 2007 
 
Vist el Compte General que es rendeix integrat pels Comptes següents: 
 
A) COMPTE DE L'AJUNTAMENT. 
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Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
324.185.492,12 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 29.350.169,57 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I- Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III- Resultat pressupostari 
  
-Resultat pressupostari de l'exercici 3.361.670,39 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      726.912,22 
 
4) Memòria 
 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 499.879,15 EUR. 
 
B) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUÍ". 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.674.529,16 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 251.000,32 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici   222.481,50 
-Resultat pressupostari ajustat. . .    -328.339,87 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
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resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 60.106,49 EUR. 
 
C) COMPTE D'ACCÉS INSTITUT MUNICIPAL D'INFORMÀTICA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.221.082,88 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 51.782,44 EUR. 
 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  -3.303,34 
-Resultat pressupostari ajustat. . .    -3.303,34 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 310,04 EUR. 
 
D) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
5.303.438,19 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 7.831,83 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
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-Resultat pressupostari de l'exercici -178.656,43 
-Resultat pressupostari ajustat. . .        2.529,16 
 
4) Memòria 
 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 50.782,15 EUR. 
 
E) COMPTE DEL PATRONAT MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
3.243.734,34 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 77.882,56 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici -1.094.277,06 
-Resultat pressupostari ajustat. . .        -24.596,08 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 473,82 EUR. 
 
F) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.364.579,64 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 14.662,98 EUR. 
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3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  -82.581,09 
-Resultat pressupostari ajustat. . .      98.865,31 
  
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 99.413,68 EUR. 
 
G) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
 
El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
621.979,23 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un desestalvi de 61.918,96 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  59.550,08 
-Resultat pressupostari ajustat. . .     65.274,09 
 
4) Memòria 
 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 52.217,56 EUR. 
 
H) COMPTE DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIÓ. 
 
Els Comptes anuals que l'integren són els següents: 
 
1) Balanç 
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El balanç de situació a 31-12-2007, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de  
2.750.204,20 EUR. 
 
2) Compte de Resultat Econòmic Patrimonial 
Del Compte de Resultat de l'exercici resulta un estalvi de 1.402.092,04 EUR. 
 
3) Estat de liquidació del Pressupost 
 
I-  Liquidació del pressupost de despeses 
II- Liquidació del pressupost d'ingressos 
 
III-Resultat pressupostari 
 
-Resultat pressupostari de l'exercici  78.776,93 
-Resultat pressupostari ajustat. . .   156.634,66 
 
4) Memòria 
La memòria completa, amplia i comenta la informació continguda en el Balanç, el Compte de 
resultat econòmic patrimonial i l'estat de liquidació del Pressupost, i inclou entre d'altres 
documents el Romanent de Tresoreria del qual es desprèn un Romanent de Tresoreria per a 
despeses generals de 156.051,83 EUR. 
 
I) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS, SA. 
 
Els documents que l'integren són els següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-07, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
374.680,39 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-07, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(pèrdues) de 71.579,62 EUR. 
 
Aplicació: Aquestes pèrdues es sumaran a resultats negatius d'exercicis anteriors. 
 
3) La memòria anual que inclou el quadre de finançament anual. 
 
4) L'informe de gestió 
 
J) COMPTES ANUALS DE L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME, S.L. 
 
Els documents que l'integren són els següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-07, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
58.815.497,90 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-07, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(beneficis) de 1.726.177,93 EUR. Distribució de resultats: 1.726.177,93 de beneficis a 
reserves voluntàries. 
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3) La memòria anual que inclou el quadre de finançament anual. 
 
4) L'informe de gestió 
 
5) L'informe d'auditoria. 
 
Aquest expedient inclou com a documentació complementària a què fa referència la Regla 
101 de la Instrucció del model normal de Comptabilitat local, els COMPTES ANUALS DE LA 
LLOTJA AGROPECUÀRIA MERCOLLEIDA, S.A. integrats pels documents següents: 
 
1) El balanç de situació a 31-12-07, en el seu Actiu i Passiu importa la mateixa quantitat de 
3.967.892,08 EUR. 
 
2) El Compte de Pèrdues i Guanys a 31-12-07, del qual es desprèn un resultat de l'exercici 
(pèrdues) de 456.656,22 EUR. Distribució de resultats a RESULTATS NEGATIUS. 
 
3) La memòria anual que inclou el quadre de finançament anual. 
 
4) L'informe de gestió 
 
L'Ajuntament Ple trobant l'esmentat Compte General conforme, sense defectes que reparar i 
havent-se informat favorablement per la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, en funció de Comissió Especial de Comptes, i exposat al públic 
sense que s'hagi formulat cap  reclamació, reparament ni observació, una vegada examinat , 
per unanimitat, s'acorda: 
Aprovar el Compte General corresponent a l'exercici econòmic de 2007. 

 
 
19.- APROVACIÓ BASES PER A LA CONVOCATÒRIA DE BONIFICACIONS SOBRE LA 
TAXA DE QUOTA ESCOLAR DE LES EEBB PÚBLIQUES DE TITULARITAT MUNICIPAL 
CURS 2008-2009 
  
Vist l'expedient relatiu a les Bases per a la convocatòria de bonificacions sobre la taxa de 
quota escolar de les escoles bressol públiques de titularitat municipal Curs 2008-2009. 
 
Atès que el Consell Rector de l'IME en sessió ordinària de data 10 de juliol ha ratificat la 
resolució de Presidència,  de data 4 de juny, d'aprovació inicial de les esmentades Bases, i 
d'acord amb allò que diu l'ordenança fiscal 2.11 taxa per serveis educatius, han d'ésser 
ratificades pel Ple de l'Ajuntament. 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president del Consell Rector de 
l'Institut Municipal d'Educació: 
 
Ratificar l'aprovació de les Bases per a la convocatòria de bonificacions sobre la taxa de 
quota escolar de les escoles bressol públiques de titularitat municipal Curs 2008-2009.  
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20.- APROVACIÓ BASES DE LES SUBVENCIONS PER AL FOMENT DE LA 
PARTICIPACIÓ EN ACTIVITATS EXTRAESCOLARS I PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA 
CONVOCATÒRIA D'AQUESTES SUBVENCIONS PER AL CURS 2008-2009 
  
Vist l'expedient relatiu a la proposta d'aprovació de les Bases reguladores de les 
subvencions per al foment de la participació en activitats extraescolars del curs 2008-2009.
 
Vist l'informe del cap de la Secció Socioeducativa on es proposa l'aprovació de les 
esmentades Bases i l'aprovació de la convocatòria d'aquestes subvencions per al curs 2008-
2009. 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del president de l'Institut Municipal 
d'Educació: 
 
Aprovar les Bases reguladores de les subvencions per al foment de la participació en 
activitats extraescolars del curs 2008-2009 i la convocatòria d'aquestes subvencions per al 
curs 2008-2009. 
 
 
21.- ACCEPTACIÓ SUBVENCIÓ DEL  DEPARTAMENT D'EDUCACIÓ A LES 
CORPORACIONS LOCALS TITULARS DE LLARS  D'NFANTS, PER AL CURS 2007-2008 
 
Vista la resolució 589/2008, de 20 de febrer, per la qual s'atorguen subvencions a les 
corporacions locals titulars de llars d'infants, per als cursos 2006-2007 i 2007-2008. 
publicada al DOG núm. 5083 de data 4 de març de 2008.  
 
Vist l'informe del cap de Secció de Centres de data 20-6-2008. 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta del Regidor d'Educació i Atenció a la 
Infància, en relació al nostre Ajuntament: 
 
Acceptar la subvenció atorgada a les Corporacions Locals titulars de centres d'Educació 
Preescolar per al curs 2007-2008 per un import de 1.006.200 euros.  
 
22.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES, PARTICULARS I 
TÈCNIQUES QUE REGEIXEN EL CONTRACTE DE SERVEI DE MANTENIMENT DE 
JARDINERIA URBANA 2009-2010 I INICI DE LA LICITACIÓ 
  
Vista la proposta del cap de Secció de Contractació, amb 25 vots a favor del PSC, CiU, PP i 
ERC i 1 abstenció del grup d'ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1r.- Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars i tècniques per a la contractació 
del servei de manteniment de jardineria urbana, amb un pressupost de 
  
Lot 1 (Zona 1)                      Preu estimat         IVA 
Part nord-oest de la ciutat 922.990,78 eur. 144.468,14 eur. 
Lot 2 (Zona 2)   
Part sud-est de la ciutat 800.340,59 eur. 126.361,83 eur. 
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Lot 3    
Jardineres ornamentals  96.609,48  eur.   15.457,52 eur. 
 
2n .- Iniciar procediment licitatori sotmès a regulació harmonitzada, pel procediment obert 
amb diversos criteris de valoració, d'acord amb allò  establert a l'art. 126 de la Llei 30/2007, 
de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic. 
 
3r- D'acord amb allò que estableix l'art. 94 de la LCSP, l'adjudicació i formalització d'aquest 
contracte de manteniment de jardineria urbana es realitzarà a càrrec de l'exercici 
pressupostari de l'any 2009. 
 
4t.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  

 
 
 
23.- DONAR CONFORMITAT A LA DOCUMENTACIÓ APORTADA COM A GARANTIA DE 
LES OBRES D'URBANITZACIÓ DEL TEXT REFÓS DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR 
SUR-31, TORRES SALSES 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
16 d'abril de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; Tramitació: 
Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions; Fonaments de dret i 
Proposta, per unanimitat s'acorda: 
 
DONAR CONFORMITAT a la documentació aportada com a garantia de les obres 
d'urbanització en compliment de l'acord d'aprovació definitiva del ple de l'Ajuntament de data 
5.10.2007 i  disposar publicació de l'acord d'aprovació definitiva del text refós del Pla parcial 
del sector SUR-31, Torres Salses, promogut per Promociones y Construcciones Cerbat, S.L. 
al Butlletí oficial de la Província i al web municipal, als efectes de la seva executivitat,  
 
 
24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGL PER A 
L'ESTABLIMENT D'UNA DENSITAT ADDICIONAL PER L'HABITATGE DE PROTECCIÓ 
PÚBLICA EN LES PARCEL·LES DESTINADES A L'HABITATGE UNIFAMILIAR EN 
L'ÀMBIT DEL SECTOR SUR 42 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitage, de data 
18 de juliol de 2008, que conté els epígrafes relatius a: Objecte; Àmbit d'actuació; 
Tramitació: Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa 
urbanística; Contingut documental; Descripció de la proposta; Consideracions; Fonaments 
de dret i Proposta. 
 
Per unanimitat dels 26 membres de la Corporació assistents a la sessió plenària, que 
representen la majoria absoluta del nombre legal dels components del Ple, s'acorda: 
 
1r. ESTIMAR PARCIALMENT les al·legacions presentades durant el termini d'informació 
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pública en el sentit de precisar l'augment de densitat destinat a habitatge de promoció 
pública en  l'àmbit del sector SUR 42, amb el benentés que l'ordenació de l'edificació 
resultant en les diferents parcel·les del sector s'haurà de plantejar mitjançant la proposta de 
modificació del Pla parcial vigent, de la qual s'iniciarà la tramitació mitjançant expedient 
separat. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT la modificació puntual del Pla General de Lleida per a 
l'establiment d'una densitat addicional per a habitatge de protecció pública en l'àmbit del 
sector SUR 42, amb la condició que el contingut de l'art. 197 del Pla general es modifica en 
el punt 3.3.b) i afegint un nou punt 6 amb el redactat que a continuació es detalla: 
 
Art. 197. 
 
3.3 Estàndards urbanístics: 
b) Densitat d'habitatges, es fixa en un màxim de 20 hab/ha. En l'àmbit del SUR 42 
s'estableix una densitat addicional de 20 hab/ha que s'ha de destinar exclusivament a 
l'habitatge de protecció pública en les seves diferents modalitats. 
 
6. Condicions particulars dels sector. En l'àmbit del SUR 42 el punt 4 anterior, 
Determinacions de l'edificació, té caràcter orientatiu per a la redacció del pla parcial, que 
haurà de concretar les condicions de l'ordenació. 
 
3r. Traslladar l'acord, conjuntament amb el document de proposta refós amb els canvis 
introduïts com a resultat de la informació pública, a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per 
tal de prosseguir la tramitació de l'expedient amb l'aprovació definitiva del conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques. 

 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBANA DE LES FINQUES 
NÚMS. 3 I 5 DEL C/ GOVERNADOR MONTCADA, NÚM. 7,9 I 11 DEL C/ CANONGE 
GONZÀLEZ I NÚM. 8 DEL C/ BALLESTER 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
14 de juliol de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Objecte; Àmbit d'acutació; Tramitació; 
Al·legacions; Informes organismes; Antecedents: planejament vigent; Normativa urbanística; 
Contingut documental; Descripció de la proposta;  
Consideracions; Fonaments de dret i Proposta, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana de les finques núm. 3 i 5 del 
carrer Governador Montcada, núm. 7, 9 i 11 del carrer Canonge González i núm. 8 del carrer 
Ballester, incorporant, d'ofici, la condició següent: 
 
- L'alçada reguladora màxima en cadascuna de les façanes de l'edifici no superarà la cota 
indicada a cada façana, ni tampoc respecte dels edificis veïns, el nivell indicat a la mitgera, 
tal com es grafia al plànol A-03, Alçats. 
 
2n. Notificar l'acord a l'interessat. 
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3r. Traslladar aquest acord amb l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida 
per a la seva aprovació definitiva.  
 
 
26.- CESSIÓ GRATUÏTA A L'EMPRESA MUNICIPAL D'URBANISME DE LLEIDA, SL DE 
LA PARCEL.LA MUNICIPAL, ANOMENADA NÚM. 10, SITUADA AL P.P. SECTOR SUR-
42 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Cessió gratuïta a l'Empresa Municipal d'Urbanisme de Lleida, SL,  en la seva qualitat 
d'entitat urbanística especial, d'una finca municipal, adscrita al Patrimoni públic de sòl i 
habitatge, per tal destinar-la a la construcció d'habitatges protegits. La parcel·la, objecte de 
cessió, és la núm. 10, del Pla Parcial del Sector SUR-42 i té la descripció registral següent:
 
"Urbana: parcel·la 10, porció de terreny, solar edificable, situada en el terme municipal de 
Lleida, Partida Garrut o Vilanoveta, actualment dintre de l'àmbit del Pla Parcial SUR-42, de 
forma irregular, amb una superfície de 3.899,85 m2, amb una edificabilitat privada de 
8.378,10 m2 de sostre dels usos permesos pel planejament. Confronta: al Nord, amb vial 
V.5-nord i amb la resultant núm. 12; al Sud, amb vial V.1 i amb parcel·la resultant 6; Est, 
amb parcel·les resultants 12 i 6; i, a l'Oest, amb vial V-1, vial V-5nord i rotonda R1. Respecte 
a la vialitat privada es constituirà una entitat de conservació per a aquesta illa, sense 
perjudici que mitjançant conveni es pugui cedir l'ús i el manteniment a l'Administració". 
 
Càrregues urbanístiques:  
 
Conforme estableixen els arts. 19 del Reial Decret Legislatiu 1093/1997, de 4 de juliol, i 24 
del Decret 303/97, de 25 de novembre, vigent segons Decret 166/02, d'11 de juny, la finca 
queda afecta, amb caràcter real, al pagament del saldo del compte de liquidació provisional 
d'aquest Projecte de Reparcel·lació, en la quantia determinada inicialment de 621.078,85 
euros i, en el seu dia, al saldo definitiu del compte de liquidació en la quota de participació 
del 3,805%. 
 
Altres càrregues: 
 
Gravada amb una servitud recíproca d'ús viari de la vialitat privada del sector. En són predis 
dominants i servents totes les finques resultants del Projecte de Reparcel·lació números 6 a 
12, registrals  núms. 24.310 a la 24316, ambdues incloses, a les quals la reparcel·lació 
assigna vialitat privada en els seus límits, per la porció de vial que contenen. La superfície 
afecta a la servitud de la parcel·la 10 és de 208,30 m2 amb la grafia que consta a la 
reparcel·lació. Serà d'aplicació la normativa civil reguladora de les servituds. Aquest dret real 
s'extingirà a més de pels motius legalment previstos, en cas de modificació del planejament 
que fos incompatible i/o contradictori amb la servitud. 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2534, Llibre 424, Foli 86, Finca 
núm. 24314. 
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Referència cadastral:  en tràmit. 
Valor cadastral: en tràmit. 
 
2n.- Pel que fa als terminis per a la realització de la finalitat de la cessió, l'entitat cessionària 
haurà d'acomplir allò que preveu l'art. 50 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, així 
com en la legislació sectorial en matèria d'habitatges protegits.  
 
3r.- Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l'expedient de cessió. 
 
4t.- L'eficàcia d'aquest acord restarà condicionada a què no hi hagi al·legacions ni 
reclamacions durant l'esmentat termini d'informació pública. 
 
5è.- Delegar a l'Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de les 
al·legacions i reclamacions que es presentin. Igualment, facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde  per a 
l'atorgament de l'escriptura pública i de quants documents fossin necessaris per a l'execució 
del present acord. 
 
 
27.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DELS ARTICLES 41 I 103 DE 
L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Atès que amb l'actual Ordenança municipal de Civisme i Convivència la ciutat de Lleida s'ha 
dotat d'un instrument que ha permès un avenç significatiu en l'assoliment del civisme i 
convivència ciutadans. 
 
Atès que s'ha constatat la necessitat d'adaptar alguns aspectes concrets del text a les 
actuals demandes socials. 
 
Atès en aquest sentit que s'ha constatat que en la nostra ciutat hi ha determinats indrets de 
la via pública on de forma constant i permanent s'exposen vehicles particulars destinats a la 
venda. 
 
Vist que en conseqüència cal revisar el contingut de l'esmentada Ordenança de Civisme i 
Convivència, amb la finalitat de recollir i prohibir la pràctica d'aquesta conducta. 
 
És per això que, per unanimitat, s'acorda  aprovar inicialment la modificació d'alguns articles 
de l'Ordenança municipal de Civisme i Convivència de la ciutat de Lleida, que segons cosnta 
en l'expedient són: 
 
"Els articles de l'Ordenança municipal de Civisme i Convivència de la ciutat de Lleida que a 
continuació es relacionen quedaran redactats de la següent manera: 
 
Article 41: Pancartes, cartells i qualsevol altra forma de propaganda i publicitat 
..... 
3. És permesa la col·locació de publicitat sobre la part interior dels vidres dels vehicles, 
sempe que aquesta s'efectuï per la persona titular i que l'element publicitari no impedeixi, 
per la seva ubicació, forma, color, disseny o inscripcions, la visibilitat del conductor o del 
vianant, ni perjudiqui, en general, la seguretat. Es prohibeix qualsevol publicitat col·locada 
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en els vehicles quan es faci amb la finalitat de vendrese'l en la via pública o en  qualsevol 
altre espai públic, restant, a més a més, prohibida la venda de vehicles en la via pública o 
espais esmentats. 
 
Article 103. Infraccions greus 
..... 
8 bis. Col·locar publicitat en els vehicles amb la finalitat de vendre'ls i també la venda de 
vehicles en la via pública o qualsevol altre espai públic".  

 
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA PARTICIPACIÓ AL PROJECTE EUROPEU "AGRI-PROXI" A LA 
CONVOCATÒRIA DELS AJUTS DEL PROGRAMA OPERATIU DE COOPERACIÓ 
TERRITORIAL ESPANYA-FRANÇA-ANDORRA 2007-2013 INTERREG IV-A 
  
Vista la proposta de la regidora d'Urbanisme i Habitatge, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar el "Projecte AGRI-PROXI: Agricultura de proximitat per re-inventar les relacions 
entre espais urbans i rurals" que te com a objectiu preservar I'agricultura de proximitat dels 
espais que són alhora periurbans i rurals. 
 
2n.  Aprovar el pla de finançament, que implica la realització d'una despesa plurianual per 
part de l'Ajuntament de Lleida de 48.930 euros pel període 2009-2011.  
 
3r.  Aprovar el compromís de participació i execució del "Projecte AGRI-PROXI: Agricultura 
de proximitat per re-inventar les relacions entre espais urbans i rurals", així com 
desenvolupar totes les obligacions establertes en les disposicions d'aplicació del Programa 
Operatiu de Cooperació Territorial Espanya-França-Andorra 2007-2013.  
 
 
29.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA RELATIVA A L'ACORD DEL CONSELL 
DE LA UNIÓ EUROPEA SOBRE AMPLIACIÓ DE LA JORNADA LABORAL FINS A 65 
HORES SETMANALS 
  
Amb 6 vots a favor d' ICV-EUiA, PP i ERC, 15 vots en contra del PSC i  4 abstencions de 
CiU, s'acorda rebutjar la següent  proposta de la moció presentada pel grup municipal d'ICV-
EUiA: 
 
"1.- L'ajuntament de Lleida lamenta la decisió presa pel Consell de la UE, i la decisió del 
govern espanyol de no votar-hi en contra. 
 
2.- L'ajuntament de Lleida mostra la seva voluntat de contribuir a la construcció social 
d'Europa i per aquest motiu manifesta la seva oposició a la Directiva de temps de treball 
mentre aquesta contempli la possibilitat d'ampliació de la jornada laboral. 
 
3.- Donar trasllat d'aquest acord als Grups Parlamentaris europeus instant als eurodiputats i 
les eurodiputades (especialment els i les que viuen a Catalunya) que votin en contra 
d'aquesta mesura aberrant que, en cas que s'aprovi, serà el pitjor retrocés en drets socials 
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que patirà la UE des que es va constituir". 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA DEMANANT REPLANEJAR EL 
PROJECTE DE REFORMA DE LA PLAÇA DE CERVANTES 
  
Amb 1 vot a favor d'ICV-EUiA, 15 vots en contra del PSC i 9 abstencions de CiU, PP i ERC, 
s'acorda rebutjar la següent proposta de moció presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA:
  
"1.- L'Ajuntament de Lleida replantejarà el projecte de reforma de la Plaça Cervantes tot 
respectant-ne les zones verdes i l'arbrat actual, permeabilitzant-ne l'espai, il·luminant-la de 
forma escaient i adequant-ne la disposició de paviments i mobiliari, de forma que sigui 
atractiva per a l'ús del conjunt de les persones de la ciutat i, especialment, per  als veïns i 
les veïnes del barri que disposen d'escassísims llocs on poder gaudir de l'aire lliure i la 
tranquil·litat  que proporcionen els espais lliures urbans. 
 
2.- L'Ajuntament de Lleida habilitarà una zona de jocs infantils perquè serveixi, com 
efectivament ho ha fet l'Escola Bressol i la ludoteca del carrer Tallada, de lloc d'encontre 
entre les criatures d'una i altra banda de la Rambla d'Aragó. Hom hi incorporarà aquells 
elements de seguretat front a la zona de trànsit rodat.  
 
3.- L'Ajuntament de Lleida destinarà a la figura de Cervantes un lloc emblemàtic de la plaça,
 
4.- L'Ajuntament de Lleida, en la realització de les obres de modificació de la plaça, tindrà en 
compte el cicle biològic de la cigonya de forma que aquestes no pertorbin les etapes de 
nidificació i de cria. I hi incorporarà un element escultòric vertical de suficient alçada per 
possibilitar el retorn d'aquestes aus a la seva plaça". 

 
 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUiA DE REBUIG A L'APROVACIÓ, PER 
PART DEL PARLAMENT EUROPEU, DE L'INFORME WEBER QUE DÓNA LLUM VERDA 
A LA DIRECTIVA DEL RETORN 
  
Amb 3 vots a favor d'ICV-EUiA i ERC i 22 vots en contra del PSC, CiU i PP, s'acorda 
rebutjar la següent proposta de la moció presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA: 
 
"1.- Manifestar el nostre rebuig a l'aprovació per part del Parlament Europeu de l'informe 
Weber que dóna llum verda a la Directiva del Retorn. 
 
2.- Demanar al Govern Espanyol que garanteixi els drets bàsics de les persones migrades 
en situació irregular. 
 
3.- Animar a les forces polítiques, socials i civils a continuar amb la campanya de denúncia 
d'aquesta Directiva. 
 
4.- Informar d'aquest acord al Parlament de Catalunya, el Congrés del Diputats, Govern de 
l'Estat i el Parlament Europeu, així com tots els agents socials que treballen al voltant del fet 
migratori". 
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32.- MOCIÓ DEL GRUP DEL PSC A FAVOR DE L'EUROPA SOCIAL I LA JORNADA 
LABORAL SETMANAL DE 48 HORES 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal del PSC, es procedeix a la votació diferenciada 
dels quatre punts que conté la proposta de la mateixa, reflectint el resultat de la votació i el 
contingut dels acords de la manera següent: 
 
Punts 1 i 2: s'aproven per unanimitat: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida expressa la seva confiança en el diàleg social, en la igualtat 
d'oportunitats i en la negociació col·lectiva, reconeguda a la Constitució i a l'Estatut, com 
mesures per a l'adopció d'acords entre els agents socials a l'àmbit laboral. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida expressa el seu rebuig a la proposta de directiva europea que 
pretén ampliar el temps màxim de treball a 65 hores, ja que suposa fer trontollar els 
fonaments del dret laboral comunitari i un retrocés històric en els drets dels treballadors 
europeus. Igualment expressa el seu suport a l'actual jornada de 48 hores i a la negociació 
col·lectiva per aconseguir acords laborals. 
 
Punts 3 i 4: amb 20 vots a favor del PSC, PP i ERC, 1 vot en contra d'ICV-EUiA i 4 
abstencions de CiU, s'aproven els següents punts: 
 
3. L'Ajuntament de Lleida expressa el seu suport al Govern de la Generalitat i al Govern 
d'Espanya per a que emprengui iniciatives en l'àmbit comunitari per  mantenir l'actual 
setmana laboral de 48 hores. 
 
4. L'Ajuntament de Lleida insta als diputats dels grups polítics representats al Parlament 
Europeu a prendre les mesures adequades per a modificar la directivia Europea i adaptar-la 
per a que estigui en consonància amb els Tractat Europeu i la Carta de Drets Fonamentals 
de la UE, per tal de garantir l'actual setmana laboral de 48 hores i la vigència de la 
negociació col·lectiva per aconseguir acords laborals. 

 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ERC RELATIVA AL CENTENARI DE LA CREACIÓ 
DE LA SENYERA ESTELADA 
  
Amb 6 vots a favor d'ERC i CiU, 18 vots en contra del PSC i PP i 1 abstenció d'ICV-EUiA, 
s'acorda rebutjar la següent proposta de la moció presentada pel grup municipal d'ERC: 
 
"Que en la Diada Nacional d'enguany, així com es participa en la campanya "Un País, Una 
Bandera", hissant en solitari la senyera catalana tradicional en senyal d'honor i respecte pels 
nostres símbols, es pengi en un lloc destacat la senyera estelada, en commemoració del 
centenari de la seva creació i en record dels objectius pels quals va ser creada: la 
recuperació de la plena sobirania per a Catalunya". 
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34.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS (PSC, CiU, PP, ERC i ICV-
EUiA) DEMANAT LA DECLARACIÓ DE LA SARDANA COM A DANSA NACIONAL DE 
CATALUNYA 
  
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat 
s'acorda: 
 
Primer.- El Ple de l'Ajuntament de Lleida demana, al Parlament de Catalunya i als grups 
polítics que en formen part, que resolguin de conformitat al previst en el seu Reglament per 
tal de declarar la Sardana com a Dansa Nacional de Catalunya.  
 
Segon. Donar trasllat d'aquest acord al Molt Honorable Sr. President de Parlament de 
Catalunya i als portaveus dels grups polítics amb presència parlamentària en la cambra 
catalana. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 14. Aprovació d’ordenances fiscals que han de regir a partir de l’any 2009  
 
La Sra.  Mínguez, en qualitat de ponent, fa la presentació de la proposta de les ordenances 
fiscals.  Comença explicant que la proposta s’emmarca en una conjuntura general de 
desacceleració econòmica. El criteri general és el que es va anunciar l’any passat: 
actualitzar segons la mitjana dels IPC, que suposa un increment del 4,3%. També comenta 
que s’han aplicat les mesures de xoc anunciades al Ple de l’estat de la ciutat, amb l’objectiu 
de pal·liar els efectes de la crisi (gratuïtat del servei de transport públic per als nens i joves 
fins als 16 anys, teleassistència gratuïta per als majors de 80 anys, congelació de les taxes 
socials o aplicació de la meitat de l’IPC als serveis educatius); també es congela la 
plusvàlua,  s’abaixa el tipus impositiu de l’IBI,  s’abaixa l’impost de circulació i s’augmenten 
les bonificacions de l’ICIO per afavorir la rehabilitació d’edificis, i s’introdueix un seguit de 
bonificacions en casos com els de les escoles bressol.  Pel que fa a l’IBI, explica la revisió 
cadastral produïda l’any 2006 (per previsió legal) i que es fa ús de la possibilitat que preveu 
la normativa d’aplicar els increments de valor de forma progressiva, durant el termini de 10 
anys. També recorda que des de l’any 2006 l’Ajuntament ha aplicat la resta de mecanismes 
previstos per pal·liar els efectes de la revisió de valor i que l’increment de l’impost fos més 
moderat (baixes en el tipus impositiu i establiment del sistema de topalls). Durant aquests 
darrers anys,  l’increment del rebut de l’IBI no ha estat homogeni per a tothom (depenia de 
l’any d’entrada de l’immoble al padró i de la dinàmica immobiliària de la ciutat en cada cas 
concret). L’any 2009 desapareixen els topalls, ja que la norma només preveu que es puguin 
aplicar durant tres anys. La proposta de l’equip de govern és passar de l’actual tipus del 
0,745 al 0,695; amb aquesta mesura, s’assegura que el 13% dels rebuts tinguin increments 
de fins a 20 euros, el 40% dels rebuts tindran increments de 20 a 40 euros, un altre 40% 
augmentarà de 40 a 60 euros i el 7% restant tindrà increments superiors a 60 euros. 
Recorda que en  els rebuts domiciliats l’impost es cobrarà en tres terminis.  
Explica les esmenes presentades pels grups. Amb caràcter general han rebutjat les esmenes 
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que s’allunyen del criteri general d’actualització de les ordenances fiscals. També s’han 
rebutjat les esmenes que proposaven modificacions no previstes a la normativa legal. 
Igualment s’han rebutjat esmenes en  què, tot i compartint la finalitat, s’ha considerat que la 
bonificació fiscal no era l’eina més adequada per aconseguir-ne la finalitat prevista (esmenta 
com a exemple l’esmena d’ICV-EUiA de bonificació de la taxa d’escombraries per fer ús de 
la deixalleria mòbil). Es van acceptar esmenes en el debat de la Comissió Informativa, com 
la de bonificacions a les famílies monoparentals pels programes d’estiu, bonificacions a les 
famílies nombroses per fer ús de piscines o aplicació de bonificacions de la plusvàlua a les 
parelles de fet. En matèria d’impost de circulació s’ha consensuat amb tots els grups una 
bonificació del 30% per als vehicles que incorporin catalitzadors o sistemes que redueixin les 
emissions de CO2. També explica les esmenes proposades per fomentar la inclusió 
d’habitatges en les borses de lloguer (bonificació de  l’ICIO).  
Creu que l’equip de govern ha aplicat mesures que permeten suavitzar els efectes de la crisi 
econòmica, sempre en el marc de les competències municipals  i sense comprometre la 
quantitat i la qualitat dels serveis que es presten als ciutadans.  
 
La Sra. Rivadulla diu que el posicionament del seu grup, amb relació a la fiscalitat 
municipal, el coneix tothom: sempre han defensat la necessitat que els ajuntaments tinguin 
suficiència financera per dur a terme les tasques que són de la seva competència i aquelles 
altres que també estan desenvolupant. Els impostos locals tenen, amb el sistema actual, un 
pes importantíssim en els ingressos municipals. Per això sempre han defensat el dret i el 
deure de poder assolir la suficiència financera per poder atendre les competències 
municipals. Felicita l’equip de govern per l’establiment de tot un seguit de bonificacions i 
congelacions que estan en la línia de les directrius aconsellades per les entitats 
municipalistes (en serveis sanitaris, serveis socials, construcció d’habitatges de règim 
especial, etc.); destaca la coincidència de molts grups municipals en aquest sentit. Malgrat 
això, creu que l’equip de govern ha de reflexionar més a fons amb relació a la fiscalitat 
mediambiental; creu que és sorprenent que  només es plantegi aplicar bonificacions per als 
vehicles. El repte de la societat actual passa per fer que els cotxes perdin pes en el conjunt 
de mobilitat de la ciutat (reitera que creu que és una contradicció que les mesures fiscals es 
limitin a rebaixar el tipus de l’impost de circulació dels vehicles); valora positivament les 
bonificacions per a les activitats empresarials que incorporen energies alternatives. No entén 
per quin motiu no s’accepta l’esmena d’aplicar bonificacions per fer ús de les deixalleries 
(explica que aquesta alternativa es fa servir en altres municipis de Catalunya). L’ús 
d’aquestes deixalleries suposa un estalvi per a l’Ajuntament en l’aplicació del cànon de 
deposició en dipòsits controlats. Demana que es pregunti a altres ajuntaments com estan 
gestionant aquestes bonificacions.  
No disposa de les esmenes del grup d’ERC. Amb relació a les esmenes del grup de CiU i del 
PP, votarà en contra de les que fan referència a la reducció del tipus de l’IBI i, en la resta, 
s’abstindrà de votar. Aquesta abstenció suposa que està d’acord amb el contingut de les 
esmenes, però que, per responsabilitat, caldria avaluar quina repercussió tenen sobre els 
ingressos municipals. Demana a l’equip de govern que es faci una sessió monogràfica 
d’ordenances fiscals per tal de poder debatre més a fons les bonificacions proposades i 
avaluar les repercussions que poden tenir sobre el pressupost. Estem en un moment de crisi 
i cal donar resposta a les noves situacions que s’aniran plantejant. El sistema impositiu 
haurà de preveure beneficiar aquells sectors o activitats que considerem que son més 
importants.  
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La Sra. Bergés diu que el seu grup ha fet un esforç per afegir un seguit de propostes 
adreçades als col·lectius que poden patir de forma més directa els efectes de la crisi 
econòmica. Es manté el criteri d’actualització fiscal segons la mitjana de l’IPC  de Lleida i de 
Catalunya, criteri que el seu grup va defensar el mandat anterior. Valora que l’increment sigui 
de la meitat d’aquest percentatge en els casos dels serveis educatius i altres serveis socials; 
també creu molt positives les bonificacions per a les famílies amb rendes més baixes.  Les 
esmenes presentades pel grup d’ERC han estat en aquesta línia. Amb relació a l’IBI, explica 
els dubtes sobre l’efecte que pot tenir la desaparició dels topalls; es remet a les explicacions 
de l’equip de govern en el sentit que la moderació del tipus suposarà que l’impacte sigui més 
suau. Considera que és important bonificar l’ICIO en casos d’habitatges protegits i 
rehabilitacions i explica les transaccions acordades.  Anuncia que proposaran més mesures 
en el debat del pressupost per a l’any 2009 per incrementar el mercat de lloguer. Explica, 
també, que han retirat l’esmena presentada amb relació a la taxa d’escombreries i recorda 
que l’any passat l’equip de govern ja es va comprometre a estudiar mesures per fomentar la 
recollida selectiva i per ajustar les taxes a les persones grans que viuen soles (aquest darrer 
tema sembla resolt amb les bonificacions que estableix la proposta). Reitera la petició de 
mesures per fomentar la recollida selectiva i demana que s’analitzin les experiències d’altres 
ajuntaments. Considera positiva la rebaixa de l’impost de circulació. Manté l’esmena de 
rebaixa de l’ICIO per a les obres de caràcter social o assistencial, especialment en les 
actuacions de la Generalitat en aplicació de la Llei de serveis socials. Destaca també la 
bonificació per la col·locació de dipòsits d’aigües pluvials i defensa la gratuïtat d’algunes 
tramitacions quan es fan per Internet. Votaran a favor de l’expedient. Creu que cal tenir en 
consideració les mesures escaients per fer front a la crisi, però també cal garantir la 
prestació dels serveis que són necessaris per a la ciutadania.  
Amb relació a les esmenes dels  grups de CiU i PP, demana que s’estudiïn les que afecten 
l’IAE, encara que sigui per a propers exercicis, ja que cal afavorir l’ocupació i la formació 
laboral;  votaran a favor de les esmenes que fan referència a aquest impost.  
 
La Sra.  Horcajada destaca la importància d’aquesta proposta, ja que defineix els tributs que 
pagaran els ciutadans pels serveis que l’Ajuntament presta i també defineix les polítiques i 
els  col·lectius als quals es vol afavorir fiscalment. Els ciutadans han de contribuir a finançar 
els serveis municipals i han de pagar impostos, però en la justa mesura i aplicant els 
principis d’equitat i de justícia distributiva. El marge de maniobra de la Llei permet prioritzar 
determinades polítiques i que la fiscalitat s’adapti a la realitat de cada moment. El context 
actual veu el creixement de l’atur, la reducció del creixement econòmic, l’augment de la 
inflació, els elevats tipus d’interès hipotecari, etc. Fa referència a algunes notícies de premsa 
recents relatives a l’augment dels preus dels productes bàsics, els problemes hipotecaris, 
etc. L’equip de govern, davant aquesta situació de crisi econòmica, ha fet gestos que el grup 
del PP creu insuficients. Considera que Lleida continua sent de les ciutats que té els 
impostos més elevats.  Creu contradictori que s’incrementin els tributs partint de l’IPC català i 
lleidatà, quan per a l’augment de retribucions es pren com a referència l’IPC estatal. Està 
d’acord amb la congelació de taxes de serveis socials. Critica que, tot i la baixada, a Lleida 
es continua pagant un dels impostos de circulació més elevats d’Espanya. També creu que 
es dóna el mateix cas en referència a l’IBI, tant per la revisió cadastral com per la manca de 
voluntat del Govern en reduir més el tipus aplicable. Qualifica de sorprenent que no s’hagi 
previst cap tipus de bonificació a l’IAE, per impulsar la contractació i la creació d’empreses.  
Explica les esmenes presentades pel seu grup. Està d’acord amb les bonificacions 
acceptades i lamenta que no es bonifiqui els titulars de vehicles amb baixes emissions de 
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CO2. Creu que amb l’actual IBI es castiga els ciutadans que són titulars d’un habitatge: els 
valors cadastrals són dels més alts de Catalunya, s’han eliminat els topalls i la reducció del 
tipus és insuficient (proposa el 0,650 %).  Explica les esmenes presentades per afavorir les 
famílies nombroses, en funció de la seva renda. També s’han demanat mesures en l’IBI per 
afavorir els resident a l’horta. Les esmenes de l’IAE volen afavorir la contractació indefinida, 
el transport públic i les energies renovables. Sobre l’ICIO, proposaven bonificacions per a la 
construcció d’habitatges protegits i concertats, tenint en consideració la gravetat actual del 
problema  de l’habitatge. Sorprèn que s’hagi rebutjat l’esmena de bonificació adreçada a les 
persones grans que facin obres de rehabilitació dels seus habitatges. Sobre la plusvàlua, 
defensa la tendència a  no gravar les herències entre familiars directes; considera massa 
restrictives les bonificacions proposades pel Govern. Les esmenes del PP volen afavorir la 
família, l’economia, l’habitatge i el medi ambient, en un context de crisi com l’actual. Com 
sigui que han estat majoritàriament rebutjades votaran en contra de la proposta de l’equip de 
govern.  
 
El Sr. Guallar es remet també a la situació actual de crisi i desacceleració econòmica com a 
marc del debat i com a context en el qual cal incardinar les ordenances fiscals que es 
sotmeten  a aprovació i que afectaran els ciutadans i les empreses. Destaca també la 
preocupació causada per l’increment de l’atur en els darrers mesos (facilita diverses dades 
recents en aquest sentit). L’atur genera problemes econòmics a les famílies, redueix la seva 
capacitat d’estalvi, genera impagaments i repercuteix en el consum. Aquesta situació no és 
nova, tenim com a exemple més immediat la de començament dels anys 90. Cal afrontar de  
cara les situacions complexes per tal de donar solucions. També facilita dades sobre les 
previsions de creixement econòmic. Creu que d’aquesta situació ens en sortirem, però cal 
veure i afrontar la realitat. Coincideix amb el diagnòstic fet pel mateix  alcalde en un  dinar – 
col·loqui recent. L’equip de govern ha adoptat algunes mesures en aquest sentit, en una línia 
coincident amb la de CiU, de les quals destaca la rebaixa del tipus de l’IBI, l’increment 
inferior a l’IPC d’algunes taxes, etc. Lleida ha tingut i té una fiscalitat alta, tal  com reconeixen 
publicacions de la categoria de   la FUNCAS (n’explica algunes dades). Creu que el tipus de 
l’IBI proposat suposa un augment del 8,5% amb relació a l’any anterior; s’ha disminuït el 
tipus, però augmenta la base de forma molt superior. El grup de CiU proposava un tipus de 
0,656, cosa que suposaria un augment real del 2,7%. Tenim una situació de crisi i una 
imposició alta i que no s’orienta cap a l’empresa. S’han congelat taxes que afecten els 
ciutadans, però cap de les que afecten les empreses i l’economia productiva. La capacitat 
d’incidència impositiva  local pot ser petita, però cal orientar-la cap a l’economia productiva i 
també cap a les famílies. Defensa també el foment de la sostenibilitat amb mesures fiscals. 
Igualment defensa un tracte diferenciat vers l’Horta. 
 Pregunta per quin motiu Lleida és dels pocs ajuntaments de Catalunya que no aplica 
bonificacions a l’IAE per ajudar les empreses per tal d’afavorir  la creació d’ocupació estable, 
l’ús de mitjans de transport col·lectiu o l’ús de sistemes energètics eficients.   Considera que 
la fiscalitat aplicada a les famílies i a les persones és alta, excessivament alta. Explica les 
propostes del seu grup per preveure  bonificacions a les famílies nombroses (la natalitat és 
un problema i un repte al mateix temps). Defensa les bonificacions a la plusvàlua en els 
casos “mortis causa” quan els béns són limitats; creu que no hi ha la sensibilitat necessària. 
Hi havia consens a establir bonificacions per a l’impost de circulació per afavorir els vehicles 
que produeixen menys emissions de CO2 i no acaba d’entendre la proposta de l’equip de 
govern en aquest sentit. Considera que la singularitat de l’horta de Lleida (de la qual tots ens 
sentim orgullosos) requereix un tractament singular, cosa que preveu la LRHL per a 
elements urbans ubicats en llocs singulars on no hi ha tots els serveis dels quals  gaudeix el 
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centre urbà; la bonificació proposada era del 50%, sense arribar al màxim. Creu que les 
esmenes del grup de CiU pretenen reorientar la política fiscal per adaptar-la millor a l’actual 
moment de crisi. Amb la política fiscal, hem d’intentar ajudar els ciutadans i les empreses 
que avui tenen problemes. 
 
La Sra. Mínguez agraeix les intervencions dels grups d’ICV-EUiA i ERC i accepta el 
compromís de fer una sessió monogràfica per avançar en el tema de la fiscalitat 
mediambiental a la ciutat; si compartim els objectius, hem de ser capaços de trobar els 
instruments escaients per aconseguir-los. En relació amb els grups del PP i de CiU, diu que 
han plantejat la situació actual de crisi i creu que cal considerar que aquesta conjuntura 
supera els marges de l’actuació municipal i de les seves competències. S’ha fet servir el 
marge de maniobra que tenim i s’ha tingut en compte en la proposta d’ordenances fiscals. 
Considera que aquests dos grups interpreten els números en funció d’una determinada 
lectura política.  El Ministeri d’Economia i Hisenda situa Lleida en el número 13 dels 
municipis de  Catalunya de la nostra categoria, quant a l’IBI; enlloc s’obliga a rebaixar el tipus 
quan s’ha fet una revisió cadastral (en comenta diversos exemples). L’impost de circulació 
no és el més alt de Catalunya, ja que som el tercer més barat de Catalunya en municipis de 
més de cinquanta mil habitants (les diferències són mínimes i ho explica amb dades). La 
pressió fiscal –quantitat dels impostos que paga un ciutadà en relació amb la seva renda- de 
Lleida ens situa quatre punts per sota de la mitjana espanyola en municipis similars. La 
proposta de rebaixa de l’IBI del grup de CiU costaria a l’Ajuntament de Lleida un total d’un 
milió d’euros i en canvi suposa un impacte per a un ciutadà de 5 euros, que s’ha de pagar en 
tres terminis. L’IAE només es cobra a les empreses grans, és un impost residual; les 
bonificacions no beneficiarien  les empreses petites i mitjanes. Les empreses no escullen un 
territori o altre per l’import de l’IAE (explica les conclusions dels estudis sobre els 14 factors 
de localització de les empreses a Catalunya). S’està treballant en la creació de sòl industrial, 
fomentant la recerca, etc. En relació amb l’Horta fa la distinció que no és el mateix viure a 
l’horta que viure de l’horta. Des del Govern s’estan adoptant mesures i hi ha sensibilitat 
davant l’actual situació de crisi econòmica.  
 
La Sra. Rivadulla celebra que l’equip de govern hagi acceptat la proposta de fer una sessió 
monogràfica sobre aquestes qüestions i les repercussions que cada mesura fiscal té sobre 
les arques municipals; hi haurà molts punts amb els quals la major part de grups municipals 
hi estarem d’acord. Estem aprovant la font més important dels ingressos municipals. Ara 
s’obre una tasca molt important com és el control i seguiment de com es gasten aquests 
ingressos. Votaran a favor de la proposta d’ordenances fiscals. Creu que són millorables i en 
anys successius  el seu grup aportarà propostes. També manifesta el compromís dels grups 
de l’oposició per fer la tasca de control sobre la despesa per tal que sigui equitativa, 
equilibrada i s’adreci als objectius fixats.  
 
La Sra. Bergés també creu molt convenient avaluar l’impacte de les esmenes i el nombre de 
beneficiats. Durant aquest període de crisi, cal estar especialment alerta per valorar els 
efectes dels impostos i corregir o matisar el que calgui. Creu molt important que es faci 
difusió, a la ciutadania, de les bonificacions a les quals es pot acollir. En relació amb les 
esmenes de CiU que fan referència a l’IBI diu que s’abstindran de votar-les, ja que hi ha el 
risc que el seu impacte econòmic pugui perjudicar la prestació dels serveis. Votaran a favor 
de les esmenes fetes a la proposta de l’IAE i de l’exempció a la taxa d’intervenció integral de 
l’administració ambiental. En la resta, el seu vot serà el de l’abstenció. Sobre les esmenes 
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del grup del PP votaran a favor de les que afecten l’IAE i s’abstindran de votar en les de l’IBI.  
 
La Sra. Horcajada recorda que cada any quan es parla de les ordenances fiscals surt el 
problema del finançament local. És evident que els ajuntaments tenim un problema de 
finançament, però tot i això hi ha ajuntaments amb dèficit i altres amb superàvit: la diferència 
està en la  gestió. Hi ha ajuntaments que apliquen unes bonificacions  i altres no; cal decidir 
quines són les polítiques que beneficien a determinats col·lectius. Creu que hi ha 
ajuntaments més sensibles que el nostre amb el mateix problema de finançament. Explica el 
contingut de titulars de premsa en  què es manifesta que el valor cadastral a Lleida és dels 
més alts de Catalunya; podem pagar menys aplicant un tipus més baix. No és obligatori 
abaixar els tipus, però si no es fa és perquè l’equip de govern adopta la decisió política de no 
fer-ho. Manté les esmenes en relació amb l’IAE, cal que les grans empreses no marxin de 
Lleida o que apostin per la ciutat per tenir avantatges fiscals. La fiscalitat també és un factor 
que facilita la localització.  Les bonificacions proposades a l’IAE estan pensades per afavorir 
els ciutadans ja que la millor política social es la que crea ocupació (especialment en situació 
de crisi). En relació amb les esmenes presentades pel grup de CiU, anuncia que en la major 
part dels casos s’abstindran de votar, ja que coincideixen amb la filosofia, però el seu grup 
ha proposat percentatges o imports diferents. Votaran a favor de les esmenes d’ERC 
excepte en el cas de la bonificació de l’impost de circulació per emissions de CO2, ja que el 
seu grup planteja una bonificació superior. Pel que fa a les esmenes del grup d’ICV-EUiA, 
votaran a favor de les referides a la taxa de recollida d’escombraries; sobre la de l’impost de 
vehicles s’abstindran de votar, si s’ha de votar en conjunt.  
 
El Sr. Guallar està d’acord que la crisi econòmica és conjuntural i general, però això no 
obsta per aplicar la màxima de pensar en global i actuar en local; podem fer coses. 
Manifesta que no interpreta els números a conveniència política, simplement els explica i en 
treu conclusions. Insisteix sobre el fet que la quota mitjana pagada  per l’IBI a Lleida és la 
quarta més cara de les capitals de província de l’Estat.  Lleida té un esforç fiscal superior a 
Madrid, Barcelona, València, Sevilla, etc. Hem d’intentar que el que finalment pagui el 
ciutadà d’ IBI no superi de molt l’IPC, tal com està passant ara. També incideix en les 
recomanacions de la FMC i l’ACM en relació amb les bonificacions de l’IAE, que estan 
aplicant altres municipis de Catalunya; aquest impost és la tercera o quarta font d’ingressos 
de l’Ajuntament, no és cap impost marginal i també afecta empreses mitjanes i petites (que 
poden tenir un bon nivell de facturació). Diu que malauradament no tenim sòl industrial per 
facilitar la localització d’empreses i també explica les conclusions d’un estudi sobre la 
influència dels nivells impositius com a factor que ajuda a la creació de llocs de treball i que 
tenen en consideració  les empreses. No hi ha res menyspreable  per a la creació d’ocupació 
i per fer front a les conseqüències de la crisi actual.  
 
La Sra. Mínguez creu que ha quedat demostrat quin és el model d’oposició que cada grup 
vol fer. Hi ha una oposició que qualifica de responsable, amb mentalitat de govern i que 
presenta esmenes. De l’altre tipus d’oposició diu que no és responsable amb les ordenances 
fiscals i proposa esmenes per aplicar totes les bonificacions possibles i per reduir ingressos 
sense valorar l’impacte que pot provocar sobre les finances municipals. Cal definir un model 
de finances municipals clar.   Critica que, en el debat del pressupost de l’any passat, el grup 
de CiU va presentar unes esmenes fonamentades en uns ingressos no certs que haurien 
provocat un desequilibri evident. L’equip de govern  és sensible a la situació de crisi, en la 
mesura que pot. Les mesures aplicades en aquest context estan valorades en dos milions 
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d’euros. Creu que el Govern demostra ser responsable i tenir sensibilitat. Reitera l’explicació 
de les mesures especials adoptades i defensa la garantia de la prestació dels serveis. Ara 
per ara l’IBI és un dels elements claus en el sistema de finançament local; les bases es van 
augmentant anualment per diluir els efectes de la necessària revisió cadastral. Defensa 
també el criteri general d’actualitzar els tributs en aplicació de l’IPC amb les excepcions ja 
comentades en què l’increment és inferior. Agraeix el treball dels grups de l’oposició en la 
presentació de les esmenes i l’esforç per arribar a acords. També vol que consti l’agraïment 
pel treball realitzat per tot l’equip humà d’Economia.  
Abans de la votació final, el Sr. alcalde agraeix els vot  dels grups d’ICV-EUiA i ERC i 
especialment les aportacions que han fet amb les esmenes, ja que considera que 
enriqueixen la proposta. En relació amb l’impost de circulació, defensa la rebaixa i creu que 
és coherent en la mesura de la gratuïtat del transport públic per als nois i joves de 3 a 16 
anys. Agraeix també  a l’àrea d’Hisenda i tot el seu equip humà l’esforç que han fet per 
preparar aquestes ordenances fiscals, que configuraran el pressupost d’ingressos de 
l’Ajuntament en un moment d’especial dificultat econòmica global. La implantació de les 
ordenances es farà amb totes les mesures escaients de transparència i d’informació.  
El resultat de les votacions de les esmenes i de la ponència està reflectit en l’Annex i en la 
part dispositiva d’aquesta acta.  
 
Punt número 16. Aprovació de les bases per a la negociació  de l’adjudicació d’una 
concessió administrativa sobre el domini públic d’uns terrenys al turó de Gardeny per 
a la construcció d’un edifici (denominat Innova) 
 
La Sra. Rivadulla considera que l’anunci  que informava  d’haver quedat deserta aquesta 
licitació confirmava, dissortadament,  alguna de les previsions o temors que s’havien fet vers 
aquest projecte. Aquest nou concurs fa plantejar alguns dubtes. El primer és quina serà la 
capacitat real de ser selectius en relació amb les empreses que es presentin (estem ocupant 
espai públic en un dels millors llocs de la ciutat i amb un objectiu molt determinat). En segon 
lloc sorgeix el dubte sobre què passarà amb el Viver d’Empreses, que s’havia d’ubicar en 
aquest nou edifici; caldria garantir que l’espai reservat al Viver estigui inclòs en la primera 
fase de construcció. En tercer lloc hi ha preocupació perquè Innova havia de ser una font 
d’ingressos per urbanitzar Gardeny; caldrà saber quina part de finançament queda pendent i 
com s’aconsegueixen els recursos per fer-ho. El vot serà favorable, però amb tots els grans 
interrogants que ha explicat.   
 
La Sra. Bergés es remet al debat i als dubtes que va despertar aquest Plec de condicions 
quan es va aprovar inicialment. Hi havia por que quedés desert, ja que les condicions eren 
molt especials, i encara més tenint en consideració l’actual situació immobiliària.  Per 
desgràcia s’han complert aquestes previsions. Espera que el cànon que s’ofereixi no afecti la 
realització del projecte de les obres d’urbanització de Gardeny. S’abstindran de votar, ja que 
hi ha molts dubtes sobre aquest procediment negociat i el seu resultat.  
 
La Sra. Horcajada es remet també a la intervenció del seu grup al Ple del mes d’abril passat 
i diu que s’abstindran de votar. Aquesta abstenció és positiva ja que creuen que és necessari 
que es faci aquest edifici d’oficines, cal més espai pel Viver d’Empreses i cal urbanitzar 
aquesta zona de Gardeny (per les empreses que han de venir i per les que ja hi són). Creu 
que el termini fixat per a la presentació d’ofertes no és el més adequat (especialment perquè 
inclou el mes d’agost) i caldria fer contactes  amb empreses perquè no quedi desert una altra 
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vegada. Desitja que hi hagi algun licitador que, en condicions òptimes, aposti pel projecte 
Innova.  
 
El Sr. Guallar comparteix els dubtes i els interrogants que s’han manifestat pels grups 
precedents. Va preguntar com es pagaria el cànon i no va quedar gaire clar; entenen que cal 
ser flexible negociant, però no hi ha la certesa sobre quin pot ser el resultat final de 
l’operació. Per aquest motiu, s’abstindran de votar.  
 
La Sra.  Mínguez diu que no es tracta d’un nou concurs, sinó d’un procediment negociat, 
conseqüència de declarar deserta la licitació. Aquest procediment negociat no canvia els 
elements més importants del concurs com són el tipus d’empreses que es poden presentar o 
les exigències de prioritzar la construcció dedicada al Viver d’Empreses. El primer concurs 
preveia la construcció d’un edifici únic de 25.000 m2 i el procediment negociat permet 
plantejar fer aquest edifici per fases i durant 10 anys; bàsicament aquest és el canvi més 
important. Explica el procés de negociació i diu que ja s’estan fent contactes amb empreses. 
Hi ha moltes empreses que volen anar a Gardeny i això ha de ser un element de motivació 
per als constructors. La font d’ingressos per a la urbanització de la zona estava  
fonamentada en aquest concurs, però no es deixa de treballar per buscar nous recursos, i 
esmenta, com a exemple, el conveni aprovat recentment per la Diputació de Lleida.   
 
La Sra. Rivadulla rectifica el seu posicionament de vot. En coherència amb el que va votar 
en l’aprovació del Plec inicial, també avui s’abstindrà de votar.  
 
El Sr. alcalde diu que aquest concurs ha quedat desert per la crisi que actualment afecta el 
sector de la construcció. Construir un edifici de 25.000 m2, amb una recuperació de la 
inversió mitjançant lloguers, és un risc important. Gestionar i governar s’ha de fer en 
moments bons   i en moments no tan bons. Esmenta com a exemple l’operació de 
finançament de la Llotja, que qualifica de rodona; es va encertar el moment i  la forma de 
gestió. Desitja  sortir aviat d’aquesta situació de desacceleració o crisi econòmica. Hi ha 
operacions excel·lents i també hi ha operacions en un entorn econòmic més difícil. Calia 
reaccionar de forma immediata i iniciar ràpidament el procediment negociat. S’estan fent 
contactes i creu gairebé segur que es presentaran ofertes. Amb això es garantirà, en primer 
lloc, el Viver d’Empreses, que formarà part de la primera fase. S’han signat recentment 
incorporacions a Gardeny com la de Ros Roca, SA o el Maxcentre. Les empreses faran 
innovació i recerca; el Parc no és un polígon industrial. Hi ha garantia d’ocupació i les 
empreses podran apostar amb garanties que podran recuperar la inversió. El moment  és de 
desacceleració; tot i això caldrà buscar la màxima aportació al projecte d’urbanització (amb 
independència de buscar altres recursos). Ara no és el moment més fàcil per gestionar 
aquest projecte, però l’edifici es farà.   
 
S’aprova amb 15 vots a favor del grup del PSC i 11 abstencions de la resta de grups.  
 
Punt número  22. Aprovació del Plec de clàusules administratives, particulars i 
tècniques que regeixen el contracte de servei de manteniment de jardineria urbana 
2009-2010 i inici de la licitació  
 
La Sra. Rivadulla diu que, quan es va informar en la Comissió sobre l’increment dels 
imports de licitació dels lots, va sorprendre que els augments suposessin una mitjana del 
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30%, i més quan durant tot el mandat anterior va ser un patiment permanent  poder 
incrementar el pressupost en la mesura que el manteniment de la ciutat ho requeria.  
Després es va informar que el pressupost incloïa el manteniment dels patis de les escoles, 
els Blocs Joan Carles i el Servei d’Emergència  i també l’increment dels metres quadrats i 
dels arbres que s’han de mantenir.  S’abstindrà de votar, ja que vol preguntar en la Comissió 
en quina mesura s’incrementa el pressupost en relació amb l’augment de zones enjardines i 
els serveis que es volen dur a terme. 
  
El Sr. Barberà agreix l’abstenció de la Sra. Rivadulla i explica que el Plec permetrà que 
durant els propers dos anys es pugui fer el manteniment de totes les zones verdes, rotondes, 
jardineres, places enjardinades i fonts ornamentals. Tenim 21.593 arbres, una superfície de 
648.000 m2 de jardins, 1.080.000 m2 de massa forestal i unes 200 jardineres. L’augment del 
pressupost suposa un percentatge al voltant del 30%. S’incorpora el manteniment dels patis 
de les escoles, noves zones als Blocs Joan Carles i Gaspar de Portolà, neteja de gespes 
tota la setmana i una brigada d’emergència  durant tot l’any. També es preveu la neteja de 
grafits als arbres i fonts. Comenta altres aspectes del Plec i les zones en les quals es 
divideix la ciutat per prestar aquest servei. S’han exclòs del Plec les zones que mantenen les 
entitats de caràcter social (ho explica). Creu que el Plec permetrà el manteniment de les 
zones verdes de la ciutat en les millors condicions. 
 
El Sr. Gavín diu que hauria agraït que l’explicació que ha fet ara el Sr. Barberà l’hagués fet 
en el si de la Comissió Informativa, ja que llavors les dades eren confuses. No sap si quan es 
parla del nombre d’arbres que s’han de mantenir es parla dels arbres que hi són o dels llocs 
on hauria d’haver-ne. Vol suposar que el pressupost del contracte inclou la plantació dels 
arbres en els llocs on  manquen. Hi votaran a favor.  
 
La Sra. Camps agraeix el suport dels grups que hi votaran a favor i l’abstenció de la Sra. 
Rivadulla. Comenta que les dades que ha facilitat el Sr. Barberà també es van explicar en la 
Comissió; però paga la pena insistir i destacar que el Plec inclou les noves zones verdes  i 
les noves plantacions d’arbrat. 
 
La Sra. Rivadulla, com a responsable els  anys anteriors de la matèria, diu al Sr. Gavín que 
els anys passats només  hi havia una partida de 60.000 euros per a replantacions. Per això 
vol saber quina és la part destinada a aquests conceptes en el nou Plec i si pot resoldre els 
problemes existents d’una forma raonable.  
 
El Sr. alcalde diu que espera que les finances municipals puguin suportar la garantia dels 
contractes bàsics com són el de jardineria i el de neteja.  En el mandat passat es va fer un 
gran esforç en el contracte de neteja i enguany es fa a jardineria.  
 
S’aprova amb 1 abstenció del grup municipal d’ICV-EUiA i el vot favorable de la resta de 
grups.  
 
Punt número 27.  Aprovació inicial de la modificació dels articles 41 i 103 de 
l’Ordenança municipal de civisme i convivència de la ciutat de Lleida  
 
El Sr. Gavín pregunta si s’ha inclòs en l’aprovació inicial la proposta del seu grup de 
qualificar la nova falta tipificada com a greu (en comptes de lleu).   
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La Sra. Mestres diu que després de la transacció acordada s’ha previst que la nova 
conducta sancionada tingui la qualificació de falta greu.  
 
El Sr. Gavín agraeix que s’hagi incorporat aquesta modificació i manifesta la seva satisfacció 
per la proposta en conjunt.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt número 29. Moció del grup municipal d’ICV-EUiA relativa a l’acord del Consell de 
la Unió Europea sobre l‘ampliació de la jornada laboral fins a 65 hores setmanals. I 
punt número 32. Moció del grup del PSC a favor de l’Europa social i la jornada laboral 
setmanal de 48 hores (debat conjunt) 
La Sra. Rivadulla llegeix íntegrament  la proposta de moció presentada pel seu grup en 
relació amb l’acord a què van arribar el passat mes de juny els ministres de treball europeus, 
d’ampliació de la jornada laboral fins a 65 hores setmanals, que  modifica la Directiva 
2003/88/CE sobre el temps de treball i que considera un greu atac als drets dels treballadors.  
 
El Sr. alcalde demana a la Sra. Rivadulla si té algun inconvenient de fer el debat conjunt de 
la seva moció amb la presentada pel grup del PSC sobre la mateixa qüestió. La Sra. 
Rivadulla manifesta que no té cap inconvenient.  
 
El Sr. Yuguero, com a ponent de la moció del PSC diu que li sap greu que no s’hagi pogut 
arribar a un acord amb el grup d’ICV-EUiA per consensuar la moció, ja que considera que els 
objectius en ambdós casos són els mateixos. Coincideix amb la Sra. Rivadulla en el fet que 
cal evitar que s’aprovi la modificació de la Directiva esmentada per tal de poder conciliar la 
vida familiar amb la laboral. També explica i llegeix íntegrament la part dispositiva de la 
moció que queda reflectida en la part dels acords de l’acta del Ple. No poden donar suport al 
punt primer de la moció d’ICV-EUiA ja que el ministre Sr. Corbacho va fer una abstenció 
crítica a la proposta, juntament amb altres països. El Govern espanyol ja s’ha posicionat en 
contra de la nova directiva. Considera que el canvi de política europea ha estat condicionat 
pel resultat de les darreres eleccions a França i a Itàlia. 
  
La Sra. Bergés creu que hauria estat bo que la moció s’hagués consensuat atès que 
l’objectiu d’ambdues propostes és el mateix. Lamenta que el Govern de l’Estat no hagi estat 
més valent, votant en contra de la modificació. Igualment lamenta que Catalunya no tingui 
directament veu i vot en una qüestió com aquesta. Considera que no es pot retrocedir en els 
drets laborals que tants esforços ha costat aconseguir. Per aquest motiu, votaran a favor de 
les dues mocions. 
  
El Sr. Zapater  creu que és més important augmentar l’eficàcia, l’eficiència i la productivitat 
que no incrementar la jornada laboral. De poc serveix augmentar la jornada laboral si les 
hores de treball no són productives. Considera que és indispensable aconseguir un equilibri 
entre la productivitat i la rendibilitat, entre els objectius socials de conciliar la vida laboral i 
familiar  i de seguretat i salut en el treball. L’estrès ocasionat per les jornades laborals 
desmesurades suposa un risc de caràcter social i afavoreix l’absentisme laboral. Per aquests 
motius, votaran en contra de les mocions. 
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El Sr. Gavín diu que inicialment s’havien plantejat l’oportunitat d’aquest debat, si més no 
perquè s’hagués pogut arribar a un consens entre els grups proponents. Estem discutint una 
qüestió que, tot i que afecta directament els nostres ciutadans, ha de ser resolta pel 
Parlament Europeu.  Creu que és una contradicció que el PSC presenti aquesta moció quan 
el Govern socialista de l’Estat no s’ha oposat a la proposta de modificació. També destaca 
que aquesta mesura ha tingut el suport del govern laborista britànic. Seria interessant 
debatre com es pot flexibilitzar el mercat laboral, fer-lo més competitiu i productiu, sense 
perdre algun dels drets socials aconseguits durant els darrers anys i sense hipotecar la 
conciliació de la vida laboral i familiar. Però aquest debat no toca fer-lo en el Plenari de 
l’Ajuntament. Malgrat tot, han preferit analitzar les mocions i prendre la decisió de defensar la 
vessant social. Considera que la modificació de la directiva va massa enllà del que és 
raonable  quant a la modificació de la jornada o la restricció a la negociació col·lectiva. Per 
aquest motiu, votaran a favor dels punts 1 i 2 de la moció socialista i s’abstindran de votar en 
els punts 3 i 4; també s’abstindran de votar en relació amb la moció d’ICV-EUiA.  
 
La Sra. Rivadulla creu que les diferències entre les dues mocions són clares i evidents.  
Creu que no poden restar passius davant d’una situació greu com aquesta, i més si el 
Govern espanyol no es va manifestar en contra davant un greu atemptat contra un dels drets 
que la classe treballadora ha assolit des de 1917 i que ha provocat infinitat de morts de 
treballadors i treballadores en la lluita per aconseguir la jornada de 8 hores. La jornada de 40 
hores està actualment recollida en l’article 34 de l’Estatut dels treballadors, no és únicament 
un tema de negociació col·lectiva.  Hauria volgut arribar a un acord amb el grup del PSC, 
però aquest  grup  té un problema: el ministre socialista no va dir que no allà on ho havia de 
dir. En la moció del PSC es pretén donar el suport als governs de l’Estat i de la Generalitat, 
incorrent en una contradicció en els seus propis termes. El grup d’ICV-EUiA no pot dir que 
està en contra del posicionament del ministre del Govern espanyol i al mateix temps donar 
suport al mateix Govern.  
 
La Sra. Camps creu que no seria coherent votar punt a punt la moció d’ICV-EUiA i per això 
proposa la seva moció com a alternativa. Votarà en contra de la primera moció i a favor de la 
que han presentat. 
  
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt número 30. Moció del grup municipal d’ICV-EUiA demanant replantejar el projecte 
de reforma de la plaça de Cervantes  
 
La Sra. Rivadulla diu que aquest tema suscitarà divisió d’opinions i que al seu grup no li 
agrada haver-lo de portar com a moció; malgrat això creu que cal defensar els valors, els 
principis i les creences en casos com aquest. Explica el contingut de l’exposició de motius. 
Tenen constància que les instruccions donades per a la realització del projecte de la plaça 
de Cervantes tenien com a objectiu que quedés una plaça diàfana, expedita, que fos una 
ampliació de la vorera (amb una forma de gota, transparent). A la Comissió d’Urbanisme es 
va dir que els veïns havien demanat que no hi haguessin bancs, que no hi hagués res. Creu 
que aquesta concepció està totalment lluny del que ha de ser una plaça, especialment  una 
plaça mediterrània (on hi ha d’haver bancs, arbres, fonts i algun espai de jocs infantils). 
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Teníem el  repte que el disseny urbanístic d’un lloc complex com aquest, es fes des d’un 
punt de vista transversal amb els Serveis Socials, els serveis d’Urbanisme i els veïns en el 
seu conjunt (discrepa de la Sra. Camps que els veïns només siguin els de l’Associació de 
Veïns). En el Centre Històric hi ha veïns de diversa procedència i origen, que sortiran a la 
plaça (especialment tenint en consideració la superfície i les característiques dels seus 
habitatges). Si la nova plaça de Cervantes és inhòspita, aquests veïns aniran a la plaça del 
Dipòsit, a les escales de la Seu o a altres llocs. En el darrer projecte s’hi han posat més 
bancs; però, en la primera presentació a la Comissió d’Urbanisme no n’hi havia gairebé cap i 
es va dir que era perquè els veïns no els volien. Creu que aquest projecte s’hauria de 
modificar en el següent sentit: la plaça s’ha de permeabilitzar, se li ha de donar seguretat i 
més llum, però en aquesta plaça la gent hi ha de poder viure. En el mandat passat es va fer, 
al carrer Tallada, una ludoteca, una escola bressol i els van posar diverses regidories per tal 
que al Centre Històric hi hagués activitats i persones de diverses procedències. Considera 
que aquesta plaça s’hauria de configurar en aquest sentit, com un lloc de trobada de 
persones de diverses procedències i orígens i que els veïns en poguessin gaudir en 
profunditat. Millorar-la, però no desfer-la. També creu que el monument a Cervantes ha 
d’estar en un lloc emblemàtic de la plaça. Demana que es posi un element vertical que pugui 
mantenir l’existència d’un niu de cigonyes, que és un element  important del patrimoni 
natural.  
 
La Sra. Bergés anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar aquesta moció. Creu que no és 
la fórmula adequada per treballar un tema com aquest, tot i que hauria estat bé tenir més 
informació. Comenta que s’han fet aportacions i precs  al projecte en la presentació que es 
va fer en el Consell de l’EMU. Espera que en les Comissions d’Urbanisme es vagi informant i 
explicant com queda definitivament el disseny de la plaça per tal de fer les aportacions 
necessàries. Està d’acord que les places tinguin un  model obert i han demanat que es faci 
el mateix a la plaça de Pau Casals. Espera que els  facin arribar la informació pertinent sobre 
el projecte. En relació amb el niu de cigonyes, destaca que per al seu grup és molt important 
que desaparegui el monòlit de la plaça (com a element de  l’etapa franquista) i espera que es 
pugui trobar una solució ambiental i biològica perquè les cigonyes puguin estar en un cercle 
o en un àmbit de l’entorn de l’actual lloc.  
 
El Sr. Zapater diu que també s’abstindran de votar la moció. Comparteixen el fons, però no 
estan d’acord amb alguna de les consideracions de la proposta.  
 
El Sr. Gavín qualifica de disparatada i desgraciada l’evolució de la plaça de Cervantes. No 
els  agrada el projecte que s’ha redactat, en alguns casos per motius diferents als plantejats 
per la Sra. Rivadulla. La plaça acumula un retard que considera impressionant. S’ha perdut 
l’oportunitat de fer un pàrquing soterrat,  el projecte actual comportarà la pèrdua d’un nombre 
important d’estacionaments en superfície i no permetrà el gir dels vehicles que s’haurà  de 
traslladar a la rotonda de la plaça de Ricard Vinyes (un punt especialment congestionat) . 
Alguna de les qüestions plantejades en la moció han estat aclarides per la regidora 
d’Urbanisme com és el cas del manteniment de l’arbrat actual o l’element emblemàtic dedicat 
a Cervantes que estarà previst d’una forma correcta.  Comparteix la preocupació pel niu de 
cigonyes tot i que cal tenir en consideració que els edificis del voltant també acullen un gran 
nombre d’aquestes aus; està convençut que es trobarà una solució. En el fons d’aquest 
debat hi ha també el fet de la  presència massiva de persones immigrades a la plaça; les 
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places no són per viure, són per conviure. Aquest debat va molt més enllà del projecte d’una 
plaça determinada.  
 
La Sra. Camps diu que el grup del PSC no comparteix en absolut ni el contingut ni l’esperit 
de la moció, ni tampoc les declaracions fetes per la Sra. Rivadulla quan va anunciar la 
presentació de la moció, declaracions que qualifica de desafortunades. En cap moment es 
va informar en la Comissió que a la plaça no hi hauria bancs. És un projecte clarament 
diferenciat de la situació actual de la plaça, consensuat amb l’associació de veïns (sistema 
que en l’anterior mandat  el grup ponent defensava com a bona línia de participació). Creu 
que els veïns i la major part dels grups s’alegraran que el projecte sigui radicalment diferent 
a l’actual. El model actual estava antiquat, amb una plaça tancada, amb llocs foscos i racons 
que afavoreixen la delinqüència (que no té res  a veure amb la immigració). Serà una plaça 
oberta, que ha passat de 3.000 a 6.000 metres quadrats de superfície, que vol afavorir el pas 
des de la rambla d’Aragó a la part alta de la ciutat, amb els elements propis de la plaça. Les 
places es fan pel gaudi dels veïns i veïnes del barri. Hi haurà 41 bancs, es plantaran 55 
arbres de nou i es mantindrà la major part dels que hi ha (es perdran una desena de xops)… 
Hi haurà 60 punts nous de llum i un mobiliari que dignificarà l’espai públic. És un projecte 
ambiciós que farà que els veïns es puguin sentir orgullosos del seus espais públics. Sobre el 
tema de les cigonyes, diu que es garantirà el trasllat del niu sense afectar el període de 
nidificació; no s’incorporarà un nou monòlit per mantenir el niu. 
  
La Sra. Rivadulla qualifica d’increïble que aquest debat s’estigui fent sobre un projecte que 
els regidors i regidores desconeixen. S’ha explicat a les associacions de veïns, l’ha aprovat  
la Junta de Govern i els grups municipals el desconeixem. Només se’ns ha presentat un 
infograma. Reitera que quan va preguntar a la Sra. Camps per quin motiu hi havia pocs 
bancs ella li va respondre que els veïns no en volien més. Vol que consti en acta que està 
convençuda que aquesta plaça s’ha fet amb criteris xenòfobs, de la mateixa manera que la 
mesquita s’ha traslladat al polígon també amb criteris xenòfobs. Creu que si no entenem que 
Lleida està canviant i que els veïns son plurals i diversos i tenen igualtat de drets no farem 
res. Diu a la Sra. Bergés que està completament d’acord que cal enderrocar el monòlit 
franquista. El problema no està en traslladar el niu des del punt de vista de la preservació de 
les cigonyes; la proposta vol que no es perdi un element del paisatge que és el que dóna la 
cigonya en la part més elevada de la rambla d’Aragó. El problema no és de les cigonyes, 
sinó nostre. S’alegra que s’incrementin els bancs, que es mantinguin els arbres i que hi hagi 
jocs infantils: en  resum, que sigui plaça. Creu que l’urbanisme ha de ser participatiu: no amb 
les cúpules de les associacions de veïns, sinó amb els veïns (els del Centre Històric són 
diversos i plurals).  
 
La Sra. Camps creu que aquest debat està tergiversat. Lamenta que la Sra. Rivadulla 
mantingui l’adjectiu a la plaça, que continua considerant desafortunat. Creu que és un greu 
error polític qualificar una plaça de xenòfoba. Diu que la Sra. Rivadulla li va demanar el 
projecte de la plaça quan ja havia presentat aquesta moció al Registre General i havia fet la 
roda de premsa de presentació. En les infografies es veia que es mantenia l’arbrat actual. 
Creu que si hagués tingut realment interès per conèixer el projecte  aquest debat no s’hauria 
produït. Vol tranquil·litzar tota la ciutat dient que aquesta serà una gran plaça per a la ciutat, 
que transformarà el paisatge urbà i que dignificarà els espais públics. 
 
El Sr. alcalde qualifica aquesta moció com a trista. Diu que no respon a la realitat d’una 
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ciutat que té un 20% de persones que han vingut d’altres països en un període molt recent. 
La ciutat té un nivell de convivència i cohesió social envejable. Les nostres escoles bressol 
tenen un 20% d’alumnes que provenen de fills d’immigrants que s’estan integrant 
perfectament. No hi ha hagut brots de xenofòbia. Xenofòbia és odi a l’estranger; no es pot dir 
que una plaça està ordenada amb criteris d’odi a l’estranger. Vol que consti expressament en 
acta el concepte de xenofòbia i el nivell de convivència d’aquesta ciutat. Les places no són 
llocs per viure; són llocs per conviure. Es viu als habitatges i es treballa a les empreses.  Les 
places són per conviure. Per viure volem que les persones que vénen de fora tinguin 
habitatges, per això fem política d’habitatge. Les places s’han de dissenyar  amb criteris de 
convivència, que és el que es fa a la ciutat. No vol immigrants dormint a les places; vol que 
dormin a casa. A les places tothom ha de conviure amb el nivell de cohesió d’aquesta ciutat. 
Lamenta que s’hagi portat aquesta moció al Ple.  
 
La Sra. Rivadulla diu que s’està agafant com a argument una qüestió semàntica, com és la 
diferència entre viure i conviure. No vol que ningú dormi a les places (immigrants o no).  
 
El Sr. alcalde diu que evidentment no vol que ningú dormi a les places; aquest espai és per 
conviure, no per viure. Amb aquest criteri s’ha dissenyat la plaça. Diu també que aquest 
mandat no quedarà caracteritzat per perdre cap referència de medi natural; durant aquests 
quatre anys la ciutat guanyarà més referències d’espai naturals.  
 
Es rebutja amb 15 vots en contra del grup del PSC, un vot a favor del grup d’ICV-EUiA i 10 
abstencions dels grups de CiU, PP i ERC.  
 
 
Punt número 31. Moció del  grup municipal d’ICV-EUiA  de rebuig de l’aprovació, per 
part del Parlament europeu, de l’informe Weber que dóna llum verda a la directiva del 
retorn   
 
La Sra. Rivadulla explica l‘exposició de motius de la moció que fa referència a la Directiva 
del retorn, decisió aprovada pel Parlament Europeu el passat 18 de juny, que donava la 
conformitat a l’informe Weber relatiu als procediments per al retorn dels nacionals de tercers 
països que es troben il·legalment al territori. Considera que aquesta directiva prioritza els 
aspectes més repressors de la política comunitària (ho explica amb detall) sense garanties ni 
respecte als drets de les persones immigrades. Diu també que, dissortadament, el Govern 
espanyol vol ampliar fins a 60 dies el període d’internament  de les persones immigrades, tot 
i les condicions deplorables dels centres d’internament. Llegeix íntegrament la part expositiva 
de la proposta. També llegeix la part dispositiva de la moció que consta transcrita en aquesta 
acta.  
 
La Sra. Bergés diu que donarà suport a la moció, ja que estan d’acord amb l’argumentació 
plantejada. També considera que aquesta Directiva no ataca cap de les causes de la 
immigració, es focalitza en el retorn i no té en consideració el mercat irregular que ha creat 
l’economia submergida. S’ha optat pel camí més fàcil. Lamenta la criminalització de les 
persones immigrades d’origen extracomunitari i l’expulsió de menors. Creu també que 
aquesta norma no està d’acord  amb les polítiques que s’impulsen a Catalunya en aquesta 
matèria. Considera  contradictòria la convivència entre normes que fixen límits més curts per 
la detenció motivada per delictes greus que per una infracció administrativa.  
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El Sr. Zapater considera que la Directiva aprovada és un element jurídic imprescindible per 
salvaguardar els drets fonamentals dels immigrants i una condició prèvia per fer progressos 
en la immigració legal. La Directiva té com a objectiu prioritari el retorn voluntari dels 
immigrants irregulars i  posa a la seva disposició els mitjans necessaris. El retorn forçós es 
planteja com a darrer recurs i sempre amb l’estricte respecte als drets fonamentals (amb 
assistència lletrada i possibilitat de recursos). L’harmonització de criteris en aspectes com el 
període de retenció posa fi al fet que en algun país de la Unió els immigrants podien ser 
retinguts indefinidament. Per aquests motius el grup del PP votarà en contra de la moció.  
 
El Sr. Gavín diu que votaran en contra de la moció. Reitera que és absolutament impossible 
en un temps tant breu com el de debat d’una moció, tractar un tema tan ampli i complex  com 
aquest. Els debats al Parlament Europeu han estat força importants i no veu clar que es 
pugui tractar la qüestió en profunditat al Ple. Tot i això creu que aquesta Directiva té coses 
positives. Per primera vegada la UE avança en el terreny de fer normatives d’immigració que 
afectin tots els països membres. Cal valorar aspectes positius com és el cas de la retenció: 
la Directiva preveu un termini màxim ordinari de 6 mesos i només en casos excepcionals 
(amb control judicial) el termini podria arribar als 18 mesos; en aquests moments hi ha 10 
països de la UE que no tenen cap mena de limitació. En el cas de l’Estat espanyol es poden 
continuar mantenint les mesures més  protectores que ara estan vigents. Els que tenen 
regulacions més dures (o no en  tenen) ara tindran uns topalls.  Considera que cal regular i 
tractar un tema tan greu com és el del tràfec de persones quan no poden desprès integrar-se 
en el país receptor per manca de treball.  
 
La Sra. Ball diu que el grup del PSC també votarà en contra de la moció. Creu que la UE té 
un repte molt important en matèria immigratòria ja que ha de resoldre l’arribada d’importants 
contingents de persones que, sense les pertinents autoritzacions de treball i de residència, 
viuen en els països de la Unió. Cal una política comuna europea que afavoreixi i possibiliti el 
retorn als països d’origen de les persones que no tenen garantit un lloc de treball i no poden 
regularitzar la seva situació. Actualment hi ha 27 procediments diferents a la UE en aquesta 
matèria. Hi ha 9 països que no regulen cap temps màxim de retenció i altres en els que no 
està garantida ni l’assistència jurídica ni el control judicial. La Directiva estableix un marc 
amb l’acord de tots els estats. A l’Estat espanyol el procés d’expulsió i retorn està regulat i 
judicialitzat, amb les màximes garanties legals. La Directiva estableix mínims pels països que 
no  tenen regulació. Si no s’hagués aprovat la Directiva els immigrants continuarien en la 
situació d’indefensió  que estaven en alguns països de la Unió. El Govern espanyol continua 
treballant pel reconeixement dels drets de tota la ciutadania i per una política de gestió de 
fluxos migratoris amb acords amb els països de procedència.  
 
La Sra. Rivadulla diu que el Ple és un lloc de debat i el seu grup mai ha negat debatre les 
mocions presentades per altres grups. Creu que en aquest moment la UE està condicionada 
perquè una part important  dels governs estan en mans de la dreta més conservadora i fins i 
tot el laborisme britànic està tenyit de conservadurisme. El nostre Govern ha de ser  capaç 
de marcar les diferències amb la posició conservadora general.  Critica l’estat actual dels 
centres d’acollida al nostre país i considera que no es garanteixen els drets fonamentals. 
Reitera la procedència i la necessitat de la moció presentada.  
 
La moció Es rebutja amb 3 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA i ERC i 22 vots en contra dels 
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grups del PSC, CiU i PP.  
 
 
Punt número 33. Moció del grup municipal d’ERC relativa al centenari de la creació de 
la senyera estelada  
 
La Sra. Bergés explica que aquest any se celebra el centenari de la senyera estelada, 
impulsada i dissenyada per Vicenç  Albert Ballester, com a senyal de la lluita per una 
Catalunya lliure. Creu que aquest símbol transcendeix als partits polítics i esdevé una 
veritable icona catalana. Glosa també la personalitat d’en Vicenç A. Ballester. Per fer difusió 
d’aquest centenari s’ha creat una comissió específica que difon aquesta efemèride 
mitjançant tot un seguit d’actes. Proposen que aprofitant la Diada nacional de Catalunya, l’11 
de setembre pengi la senyera estelada en un lloc de la ciutat, en commemoració del 
centenari. Agraeix el   suport de grup de CiU que ja ha anunciat que votarà a favor i demana 
el vot favorable a la resta.  
 
El Sr. Zapater diu que alguns partits polítics catalans defensen la plena sobirania de 
Catalunya; l’objectiu de la independència del poble català és totalment legítim sempre que es 
defensi respectant la legalitat establerta.  Una cosa és el respecte a les idees i l’altra el 
compliment de la legalitat. La Llei de banderes obliga a posar totes les banderes oficials a 
les institucions públiques. La bandera estelada no està reconeguda oficialment ni per la 
Constitució ni per l’Estatut de Catalunya. Diu que el respecte als nostres símbols i a les 
nostres institucions no els permet donar suport a aquesta moció. 
 
El Sr. Padilla diu que el grup de CiU votarà a favor de la moció. Formula el prec que, durant 
aquest  11 de setembre, es pengi  la senyera a l’edifici del Roser (ja sigui l’oficial o 
l’estelada). També demana servei de megafonia per a aquest acte per a les entitats i els 
partits polítics que participen en l’ofrena floral.   
 
El Sr. Presseguer creu que entrar al debat de fons d’aquesta qüestió necessita més temps 
del que es disposa. Considera, a títol particular, que les entitats o els partits són lliures de fer 
servir els símbols que creguin més escaients. En la moció es demana una actuació de 
caràcter institucional. (La Sra. Bergés precisa que es demana posar l’estelada en un lloc 
destacat, no en un edifici oficial). El Sr. Presseguer considera que l’actuació institucional fa 
que el lloc destacat esdevingui oficial. Sense entrar en el debat de fons i tot i reconeixent la 
important tasca de Vicenç  Albert Ballester i de la Comissió del centenari, el grup del PSC 
votarà en contra de la moció.  
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup és conscient que l’estelada no és una bandera oficial i 
no pot estar en un edifici oficial. Però creu en el valor simbòlic i que sigui penjada en un lloc 
destacat de la ciutat. Reitera l’agraïment pel suport del grup de CiU.    
 
El Sr. alcalde respon el prec i diu que aquest any l’11 de setembre se seguirà la mateixa 
política, en relació amb la senyera, que els anys passats de l’anterior mandat. Aquell dia 
només hi haurà la senyera al balcó de l’Ajuntament, sense introduir altres elements. Diu 
també que no hi haurà cap problema per facilitar medis tècnics per l’ofrena i demana que es 
facin arribar les demandes concretes.  
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La moció és rebutjada amb 6 vots a favor dels grups ERC i CiU, 18 vots en contra dels grups 
del PSC i PP i una abstenció del grup d’ICV-EUiA. 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
1 El Sr. Gavín formula una pregunta. Explica la manifestació convocada per tot un seguit 
d’entitat culturals de la ciutat (12), per reivindicar la unitat del patrimoni del Museu Diocesà i 
també la propietat lleidatana de la major part de les obres en litigi. En aquesta manifestació 
hi eren representades totes les forces polítiques menys una. Pregunta per quins motius ni el 
Sr. alcalde ni cap altre regidor del PSC (o altre representació del partit) van ser presents en 
aquesta manifestació.  
El Sr. alcalde diu que com a partit socialista hi respondrà la Sra. Parra. 
 
La Sra. Parra diu que l’Ajuntament forma part d’un consorci per a la gestió del Museu 
Diocesà i la unitat del museu  està garantida.   El conseller Tresserras ha manifestat en 
diferents ocasions que no considera gaire convenient fer aquest tipus de manifestacions, ja 
que la unitat del Museu està garantida al 100%. Per aquest motiu van considerar convenient 
no assistir-hi. No hi eren tampoc ni el delegat de la conselleria de Cultura, ni la directora del 
Museu. Reitera que el consorci considera que la unitat del Museu està garantida, no 
considera que hi hagi perill.  
 
El Sr. alcalde diu que respecta absolutament totes les manifestacions que es fan dins de la 
legalitat vigent. Com a alcalde i membre del consorci creu que la solució està en esgotar 
totes les vies legals. Com a lleidatans hem de defensar el reconeixement de la propietat 
sobre les obres, tema amb el qual mai han entrat encara els tribunals eclesiàstics. També 
s’ha de buscar un acord polític amb les institució d’Aragó perquè creu que l’art ha d’unir i no 
ha de separar. L’ús i el gaudi  de l’art és compatible amb la unitat del Museu.  
 
El Sr. Gavín diu que les explicacions donades no li satisfan i no responen del tot a la realitat. 
ERC participa del govern en la Conselleria de Cultura, en la Diputació de Lleida i en el 
Consell Comarcal del Segrià i hi va assistir amb una nombrosa representació. El grup de CiU 
va presentar fa poc  temps una moció sobre aquesta qüestió i es va argumentar (com a 
excusa per dir que la moció no era adient) que era bona la unitat d’acció. Ara es convoca 
una manifestació per la societat civil (que s’implica i participa en aquest tema) i  són presents 
totes les forces polítiques excepte una. Creu que la unitat d’acció no hi és per l’absència 
d’aquesta força política. Diu que el mateix cas va passar a la Seu Vella amb l’acte 
reivindicatiu dels papers de Salamanca, on tampoc hi havia representació significativa de 
l’Ajuntament de Lleida ni del PSC. No es queda tranquil pensant que anem per la línia 
correcta; però, espera que així sigui. Demana més claredat i més fermesa en la defensa del 
patrimoni de Lleida.  
 
El Sr. alcalde demana al Sr. Gavín (per segona vegada) que no menyspreï  la  Sra. Neus 
Brocal, regidora d’aquest Ajuntament, que va estar representant a l’Alcaldia en l’acte de la 
Seu Vella al que ha fet referència. És la segona vegada que ho diu i no vol repetir-ho. La 
Sra. Neus Brocal és una representant electa, igual que l’alcalde o el Sr. Gavín, i 
representava l’Alcaldia en aquest acte i també és militant del PSC. En quant a les suposades 
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contradiccions de les que ha parlat el Sr. Gavín, creu que ha equivocat el destinatari de la 
pregunta: hauria d’haver preguntat a ERC per quin motiu el seu conseller diu una cosa i el 
partit en fa una altra. També es podria preguntat al grup del PP perquè a Aragó diuen una 
cosa i a Lleida van a una manifestació contrària. Creu que és l’Alcaldia i el PSC qui no entren 
en contradiccions defensen amb fermesa el patrimoni i el Museu de Lleida.  
 
2    La Sra. Bergés, abans de formular el prec que tenia demanat, respon per al·lusions. 
Creu que el que per alguns pot semblar incoherències, per a altres por ser el més coherent. 
Hi havia representants d’ERC en la manifestació convocada per la societat civil i el conseller 
podia no ser-hi, sense que això suposi cap contradicció.  
El prec que formulen és que es faciliti la informació escaient a tots els ciutadans sobre les 
exempcions i bonificacions fiscals, de tal manera que arribi al màxim de ciutadans possible.  
 
El Sr. alcalde diu que està d’acord i accepta el prec i que es farà servir el Butlletí Municipal 
per donar aquesta informació. 
 
 
3. El Sr. Zapater fa una pregunta en relació amb la plaça de Blas Infante.  Recorda que l’any 
2005 es va inaugurar el pàrquing sota la plaça; des d’aquell moment els veïns reivindiquen la 
urbanització de la plaça situada sobre l’equipament, que en l’actualitat presenta un 
lamentable estat d’abandonament. Pregunta si l’Ajuntament té previst algun termini concret 
per executar el projecte d’urbanització de la plaça de Blas Infante, tot pensant que en breu 
farà tres anys que es va inaugurar el pàrquing soterrat? 
El Sr. alcalde diu que estan pendents de rebre la confirmació del finançament parcial 
d’aquesta obra a través del Pla d’obres extraordinàries vinculat al  PUOSC. Quan es tingui 
aquesta confirmació es començarà a fer la licitació i si no es confirma es buscarà un altre 
mecanisme de finançament amb recursos propis. Per part de l’equip d’arquitectes s’està 
acabant la redacció del projecte executiu per presentar-ho.  Durant aquest any 2008 serem 
capaços d’entrar en un procés de licitació. Si no hi ha inconvenients imprevisibles   espera 
que l’any 2008 es pugui procedir a la licitació.  
 
4. La Sra. Horcajada, en relació amb la pregunta formulada pel grup de CiU, diu que el PP 
de Lleida s’ha mantingut sempre -de manera coherent- en la defensa de la propietat de les 
obres d’art del Museu i que s’havia d’acudir a la jurisdicció civil. Lamenta que ni  el PSC ni 
l’alcalde de Lleida participessin a la manifestació.  
 
La pregunta que vol formular fa referència als trens Avant Lleida – Saragossa. El PP va 
presentar en el darrer Ple de la Diputació una moció, aprovada per unanimitat, on s’instava a 
continuar les negociacions amb RENFE per que s’estableixin els trens llançadora amb 
freqüències i preus similars als que hi ha per anar a Barcelona. Es va dir que la Diputació 
estava fent gestions. Les noticies de premsa semblen desmentir aquestes negociacions. 
Pregunta si des de l’Ajuntament hi ha negociacions sobre aquesta qüestió i si es pot saber 
quan tindrem aquests trens.  
 
El Sr. alcalde respon que aquests trens són molt importants i així ho ha reivindicat al 
president de RENFE en dues ocasions; li consta que el president de la Diputació també ho 
ha reivindicat. Dins de la Xarxa ciutats AVE també s’ha plantejat aquesta necessitat. No s’ha 
assolit encara cap acord i per això continua dins de les nostres reivindicacions. Per part de 
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Saragossa es pensa el mateix que nosaltres sobre la necessitat d’aquest tren. No hi ha 
encara cap pronunciament oficial de RENFE i es continua negociant.  
 
La Sra. Horcajada diu que li va estranyar la notícia que ja circulaven trens buits en proves. 
Vol saber si hi ha un termini previst, encara que sigui aproximat: alguna cosa més concreta. 
 
El Sr. alcalde diu que no pot confirmar cap termini només pot confirmar les reivindicacions 
com a Ajuntament, com a Diputació  i com a Xarxa ciutats AVE.  Creu que entre tots ho 
acabarem assolint.  
 
 
5. La Sra. Rivadulla diu que li ha sobtat com el Sr. alcalde ha introduït un debat sobre la 
vegueria de Lleida o de Ponent i la de l’Alt Pirineu. Pregunta per quin motiu en aquest 
moment s’obre un debat, per part de l’alcalde de la ciutat de Lleida, sobre el tema de les 
vegueries. Pregunta també si això ho ha plantejat davant els òrgans del seu partit i quin 
posicionament tindrà davant el Govern de la Generalitat de Catalunya.  
 
El Sr. alcalde diu que sobre aquest tema es podria parlar molt i, si convé, un altre dia es 
podrà parlar en un altre àmbit. L’alcalde de Lleida no ha obert aquest debat; un mitjà de 
comunicació va preguntar-li sobre aquest tema i va donar la seva opinió, que és la mateixa 
que havia donat fa temps. Considera que en cas que es faci la vegueria de la part sud de la 
província de Lleida, aquesta vegueria s’ha de dir Terres de Lleida (no la terminologia 
Ponent). Li van preguntar si creia que era bo per a Lleida la separació dels dos territoris i va 
contestar que no creia que fos bo per a Lleida l’existència de la vegueria del Pirineu que 
progressivament vagi separant la plana de Lleida del Pirineu. Creu que no és bo per a les 
terres de Lleida i en particular per a la nostra ciutat. Si això es fa, perquè el Parlament ho 
acorda, s’hauran de buscar mecanismes de col·laboració amb el Pirineu. Esmenta que el 
PCiTAL ja ha previst que la Seu d’Urgell , Tremp, Viella, Solsona, etc, tindran seus del Parc. 
S’estan buscant vincles amb la futura vegueria del Pirineu, pensant en el futur.  
 
La Sra. Rivadulla considera que la divisió en vegueries és un antic projecte volgut per 
moltes forces polítiques. No significa que hi hagi una frontera entre territoris; les 
col·laboracions sempre seran positives. Es tracta d’atansar les administracions als 
administrats.  
 
Acabat el torn de precs i preguntes el Sr. alcalde fa una declaració institucional 
relacionada amb la situació del País. Ahir les forces socials, econòmiques, empresarials i 
sindicals donaven suport al Govern de la Generalitat (especialment al seu president i al 
conseller d’Economia) en el procés de negociació del finançament vinculat a l’Estatut. 
L’alcalde de Lleida vol fer una declaració en el  sentit de donar suport a aquest procés de 
negociació amb el Govern de l’Estat que està duent a terme el Govern de la Generalitat per 
tal que Catalunya assoleixi el nivell de finançament que preveu un Estatut aprovat al 
Parlament de Catalunya, a les Corts Generals i votat pels ciutadans. Es bo per a Catalunya i 
és bo per a cadascuna de les ciutats i per a cadascun dels ajuntaments. Vol manifestar 
aquest compromís i la voluntat de donar suport a aquest procés negociador especialment 
important per a Catalunya en aquest moment i que és ara l’eix troncal de la política catalana.  
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ANNEX I. Esmenes presentades pels grups municipals a la proposta d’Ordenances 
Fiscals per a 2009. Resultat de les votacions 
 
a.- El grup municipal d’ICV-EUiA, presenta dues esmenes: 
 

1. Grup d’esmenes relatives a l’impost de vehicles de tracció mecànica (1 esmena de 
modificació, 2 esmenes d’addició i 1 esmena de modificació). 

2. Esmena d’addició relativa a la taxa de recollida d’escombraries. 
 

L’esmena número 1  (apartats a, b i c) és rebutjada amb 9 vots a favor d’ICV-EUiA i  CiU, 15 
vots en contra del PSC i 2 abstencions d’ERC. L’apartat d) és també rebutjat amb 1 vot a 
favor d’ICV-EUiA, 23 vots  en contra del PSC, CiU i PP i 2 abstencions d’ERC. 
L’esmena número 2 és rebutjada amb 4 vots a favor d’ICV-EUiA i PP, 15 vots en contra del 
PSC i 7 abstencions de CiU i ERC. 
 
b.- Grup municipal d’ERC, presenta  una única esmena, relativa a l’Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres 
És rebutjada amb 10 vots a favor d’ERC, CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 1 abstenció 
d’ICV-EUiA. 
 
c.- Grup municipal del PP , presenta set esmenes: 

1. Esmena de modificació relativa a l’Impost sobre béns immobles. Tipus de gravamen. 
2. Esmena de modificació relativa a l’Impost sobre béns immobles.  Bonificació. 
3. Esmena de modificació relativa a l’Impost sobre béns immobles. Bonificació. 
4. Esmena d’addició relativa a l’Impost d’activitats econòmiques 
5. Esmena d’addició relativa a l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
6. Esmena d’addició relativa a l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
7. Esmena de modificació relativa a l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys 

urbans. 
 
L’esmena  número 1 és rebutjada amb 3 vots a favor del PP, 16 vots en contra del PSC i 
ICV-EUiA i 7 abstencions de CiU i ERC. 
L’esmena número 2 és rebutjada amb 3 vots a favor del PP, 15 vots en contra del PSC i 8 
abstencions de CiU, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena número 3 és rebutjada amb 3 vots a favor del PP, 15 vots en contra del PSC i 8 
abstencions de CiU, ERC i ICV-EUiA.  
L’esmena número 4 és rebutjada amb 10 vots a favor del PP, CiU i ERC, 15 vots en conta 
del PSC i 1 abstenció d’ICV-EUiA. 
L’esmena número 5 és rebutjada amb 9 vots a favor del PP, CiU i ICV-EUiA, 15 vots en 
contra del PSC i 2 abstencions d’ERC. 
L’esmena número 6 és rebutjada amb 8 vots a favor del PP i CiU, 15 vots en contra del PSC 
i 3 abstencions d’ERC  i ICV-EUiA. 
L’esmena número 7 és rebutjada amb 3 vots a favor del PP, 15 vots en contra del PSC i 8 
abstencions de CiU, ERC i ICV-EUiA. 
 
d.- Grup municipal de CiU, presenta  disset esmenes: 
 

1. General. Increment d’impostos, tributs i preus públics. 
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2. Esmena de modificació de l’Impost sobre béns immobles. Substitució tipus de 
gravamen. 

3. Esmena de modificació de l’Impost sobre béns immobles. Substitució bonificació. 
4.  Esmena de modificació de l’Impost sobre béns immobles. Modificació punt  de 

bonificacions. 
5. Esmena d’addició de l’Impost sobre béns immobles. Afegir un nou punt a 

Bonificacions. 
6. Esmena d’addició de l’Impost sobre béns immobles. Afegir un nou punt a 

Bonificacions. 
7. Esmena de modificació de l’Impost sobre béns immobles. Afegir un nou punt a 

Bonificacions.  
8. Esmena d’addició relativa a l’Impost sobre activitats econòmiques. 
9. Esmena de modificació relativa a l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
10. Esmena d’addició relativa a l’Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
11. Esmena de substitució relativa a l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys 

urbans. 
12. Esmena de substitució relativa a la Taxa per tramitació de documents, autoritzacions 

administratives i llicències. 
13.  Esmena d’addició relativa  a la Taxa d’activitats i d’intervenció integral de 

l’administració ambiental. 
14.  Esmena d’addició relativa  a la Taxa d’activitats i d’intervenció integral de 

l’administració ambiental. 
15. Esmena d’addició relativa a la Taxa per cementiri. 
16. Esmena de modificació relativa a la Taxa per serveis de menjador a les escoles 

bressol municipals. 
17. Esmena d’addició relativa a la Taxa per guals i reserves a la via pública. 

 
L’esmena  1 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 18 vots en contra del PSC, ERC i ICV-
EUiA i 3 abstencions del PP. 
L’esmena  2 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 16 vots en contra del PSC i ICV-EUiA i 
5 abstencions del PP i ERC. 
L’esmena 3 és rebutjada amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 3 
abstencions d’ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 4 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 5 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions  de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 6 és rebutjada  amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 7 és rebutjada  amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 8 és rebutjada amb 7 vots a favor de CiU i ERC, 15 vots en contra del PSC i 4 
abstencions del PP i ICV-EUiA. 
L’esmena 9 és rebutjada amb 6 vots a favor de CiU i ICV-EUiA, 15 vots en contra del PSC i 5 
abstencions del PP i ERC. 
L’esmena 10 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 11 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
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L’esmena 12 és rebutjada amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 3 
abstencions d’ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 13 és rebutjada amb 10 vots de CiU, PP i ERC, 15 vots en contra del PSC i 1 
abstenció d’ICV-EUiA. 
L’esmena 14 és rebutjada amb 5 vots a favor de CiU, 15 vots en contra del PSC i 6 
abstencions de PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 15 és rebutjada amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 3 
abstencions d’ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 17 és rebutjada amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 3 
abstencions d’ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena 18 és rebutjada amb 8 vots a favor de CiU i PP, 15 vots en contra del PSC i 3 
abstencions d’ERC i ICV-EUiA. 
  
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


